
WWW.SARRIAXA.COM          EXEMPLAR GRATUÍTOABRIL - 2025      Nº 48

O alcalde, Darío 
Piñeiro, pon en valor 
o produto e o evento, 
que se celebra a finais 
de abril.  Páx. 17

Feira da 
Tenreira de 
Láncara

Desde a entidade din 
que “o tiro con arco 
é un deporte cheo 
de valores esenciais”. 
Páx. 23

Entrevista ao 
Club Seurri de 
Sarria

Hospitaleros Sin Fronteras

O presidente da ONG fala do traballo que 
se fai desde Sarria e en Senegal. Páx. 4-5

Museo da Pedra

Álvaro Pereiro fala do Museo da Pedra do 
Incio, que acolle singulares pezas. Páx. 19

Charanga Louband

Os oito integrantes poñen en valor o seu 
estilo dinámico nas actuacións. Páx. 8

sarria
A vila aposta pola música e a 
tradición nas súas festas de San 
Xoán. Páx. 3

paradela
A Deputación de Lugo venderá 
un lote de parcelas no munici-
pio. Páx. 15

o incio
A cantante Lucía Pérez será a 
pregoeira da XLV Feira do Viño 
de Amandi. Páx. 18

samos
Celébranse os II Cantos de Ta-
berna do Concello de Samos o 
12 de abril. Páx. 20

o páramo
O Goberno local propón unha 
nova localización para a resi-
dencia de maiores. Páx. 20

O Museo Paixón Motor 
Slot estará en Sarria Foi aprobado por 

unanimidade o 
reparto dos cartos 
en cada un dos 67 
concellos. Páx. 13

O Pleno 
apoia o Plan 
Deputación  



2 abril 2025

SARRIA

O Concello de Sarria, coa colabora-
ción da Agrupación Cultural Erguei-
tas, vén de anunciar a convocatoria 
da vixésimo quinta edición do Pre-
mio de Poesía Fiz Vergara Vilariño.
Este certame, xa consolidado como 
unha das referencias literarias en 
Galicia, celebra vinte e cinco anos 
de compromiso coa poesía en lingua 
galega e coa memoria de Fiz Vergara 
Vilariño, unha das voces máis desta-
cadas da literatura do país.
A convocatoria está aberta a todas 
aquelas persoas que desexen pre-
sentar obras poéti cas escritas en 
galego, sen que se valore a escolla 
ortográfi ca empregada.
Os textos deberán ter un mínimo de 
500 versos e ser orixinais e inéditos, 
é dicir, non publicados nin premiados 
previamente; e as obras deberán en-
tregarse en papel, en catro copias, 
acompañadas dunha plica pechada 
que conteña os datos da persoa au-

tora. Os traballos deberán enviarse 
ao Concello de Sarria, na rúa Maior 
número 14, código postal 27600. O 
prazo de recepción permanecerá 
aberto ata o 9 de maio de 2025.
A obra gañadora recibirá un premio 
económico de 6.000 euros, ademais 
de ser publicada pola Editorial Espi-
ral Maior, unha das máis recoñecidas 

no ámbito poéti co galego. O fallo do 
xurado darase a coñecer antes do 28 
de novembro de 2025.
Con esta nova edición, o Premio Fiz 
Vergara Vilariño reafi rma o seu pa-
pel como espazo de promoción da 
poesía e da lingua galega, unha ho-
menaxe viva á creación literaria e á 
palabra poéti ca.

O Concello convoca o XXV Premio 
de Poesía Fiz Vergara Vilariño

Os organizadores do Festi val Love 
Nature de Sarria confi rmaron as 
datas da súa terceira edición, que 
se celebrará os próximos 22 e 23 de 
agosto de 2025.
O evento, promovido pola Asocia-
ción Cultural Ribela e que xa se con-
solidou como unha cita destacada 
na xeografí a galega, promete de 
novo ofrecer unha experiencia úni-
ca, combinando natureza, música, 
gastronomía e sosti bilidade.
Na edición do ano pasado, 13 arti s-
tas internacionais deleitaron ao pú-
blico coas súas actuacións, entre os 
que se atopaban nomes como Alicia 
Carrera, Bawrut, Cemento Musgo, 
Certain People, Eduardo de la Ca-
lle, Identi fi ed Pati ent, John Axiom 
Live Band, Jor Ginho, Promising/
Youngster, R0b0t City, Scandinavian 
Star oqbqbo, Sutan e Violet. Unha 
programación variada e de alto nivel 
que atraeu a milleiros de persoas á 
celebración.

A primeira edición do festi val, cele-
brada en 2022, contou coa parti ci-
pación de 22 arti stas, que animaron 
durante catro días seguidos un es-
pazo de 10.500 metros cadrados, 
creando un ambiente único e espe-
cial.
O Festi val Ribela Love and Nature 
naceu con vocación de ser un evento 
diferente, con enfoque na natureza, 
a música e a sosti bilidade. Despois 
de anos de formación e preparación 
por parte dos seus organizadores, a 
iniciati va converteuse nun referen-
te dentro da oferta cultural galega, 
logrando crear un espazo no que se 
coidan tanto os aspectos artí sti cos 
como ambientais e sociais.
Con esta terceira edición, o Festi -
val Love Nature conti núa con súa 
proposta de ofrecer un evento 
para todos os gustos, coas mello-
res bandas, un ambiente acolledor 
e un fi rme compromiso co medio 
ambiente.

Xa hai datas para a 
celebración do Festi val 
Ribela Love Nature

Sarria prepárase para vivir tres días 
de celebración coas festas de Taíde 
2025, que terán lugar os días 5, 6 e 
7 de xullo na honra a San Pedro. O 
evento contará con música, gastro-
nomía e acti vidades que prometen 
facer gozar a veciños e visitantes.
O venres 5 de xullo, a festa come-
zará cunha pancetada popular, que 

estará amenizada pola cantante Ve-
rónica Cambón, coñecida polo seu 
esti lo animado e festi vo.
O sábado 6 de xullo, a xornada 
arrincará coa misa e sesión vermú 
a cargo dunha gran orquestra. Pola 
noite, a verbena estará protagoni-
zada pola Orquestra Los Satélites, 
unha das agrupacións máis recoñe-

cidas no panorama musical galego.
O domingo 7 de xullo, a música con-
ti nuará coa parti cipación da Cha-
ranga Louband, que porá ritmo á 
sesión vermú e á verbena nocturna. 
Como broche de ouro, a emblemá-
ti ca Orquestra Panorama ofrecerá 
un espectáculo cheo de luces, son e 
grandes éxitos.

As festas de Taíde, en Barbadelo, 
celebraranse os días 5, 6 e 7 de xullo



3abril 2025

O pleno municipal de marzo do 
Concello de Sarria aprobou a ce-
sión gratuíta de uso das instala-
cións da Praza de Abastos para o 
desenvolvemento do Proxecto do 
Museo Paixón Motor Slot, un mu-
seo dedicado á historia do auto-
móbil de competi ción a través de 
miniaturas eléctricas ti po slot cars, 
promovido por Julio Páramo.
A proposta xerou un intenso deba-
te no pleno, xa que tanto o PP como 
o PSOE solicitaron que se deixase o 
asunto sobre a mesa por falta de 
información sobre o proxecto. Am-
bos parti dos votaron en contra da 
cesión, mentres que Camiña Sarria 
e BNG votaron a favor, o que per-
miti u a súa aprobación.
Pola súa parte, Julio Páramo valora 
positi vamente que se aprobara a 
cesión das instalacións para poder 
levar a cabo unha iniciati va pola 
que leva loitando anos. "Creo que 
o conxunto da conversa no pleno 
aportou cousas interesantes e va-
loro o voto a favor de Camiña Sa-
rria e do BNG, así como entendo 
que tanto PP como PSOE quixeran 
alongar o tempo para poder estu-
dar o proxecto". Así, destacou que 
o PP "uti lizou o argumento de que 
a cesión é precaria e hai que ver a 
viabilidade do proxecto, mentres 
que o PSOE incidiu no tema dos 
prezos, cando hai moitos museos 
públicos que cobran entrada, así 
como comparou o proxecto con 
outras exposicións, o que a min 
me pareceu unha maneira de de-
gradalo, a pesar de que no seu día 
veu á exposición piloto a apoiala", 
lamenta.

MÁIS ASUNTOS. Por outra banda, 
a corporación municipal aprobou 
por unanimidade adherirse ao 

convenio asinado entre a Conse-
llería de Presidencia, Xusti za e De-
portes e a Federación Galega de 
Municipios e Provincias (FEGAMP) 
para a coordinación de actuacións 
no desenvolvemento do progra-
ma galego de vixilancia e control 
fronte á avespa veluti na no ano 
2025.
O pleno aprobou ademais a mo-
difi cación da ordenanza fi scal re-
guladora da taxa por postos, ba-
rracas, casetas, espectáculos ou 
atraccións situadas en terreos de 
uso público e industrias ambulan-
tes. O PP abstí vose na votación ao 
considerar que, a pesar de valorar 
a baixada da taxa, a negociación 
cos polbeiros non estaba comple-
tamente pechada.
Tamén se aprobou a creación dun-
ha ordenanza reguladora do prezo 
público pola venda de produtos, 
arti gos e publicacións municipais, 
así como pola prestación de ser-
vizos turísti cos do Concello de 
Sarria. O goberno local xusti fi cou 
a medida argumentando que en 
eventos como o San Xoán se ela-
boran camisetas e non se poden 
regalar a todo o mundo debido ao 
seu elevado custo, polo que esta 
ordenanza permiti rá sufragar os 

gastos.
Outro dos puntos aprobados foi a 
creación dunha ordenanza regula-
dora do prezo público pola presta-
ción do servizo de conciliación da 
vida familiar e laboral. Segundo 
os grupos de Camiña Sarria, BNG 
e PSOE, o servizo "Sarria Concilia" 
non está sufi cientemente fi nan-
ciado, o que atribún á Xunta. Pola 
súa banda, o PP culpou ao gober-
no local e abstí vose na votación. 
Finalmente, os demais grupos vo-
taron a favor da proposta.
Ademais, aprobouse a solicitude 
de bonifi cación do Imposto sobre 
Construcións, Instalacións e Obras 
(ICIO) para a Área de Rehabilita-
ción Integral do municipio.
O PP presentou dúas mocións, 
pero ambas foron rexeitadas no 
pleno. A primeira propoñía instar 
á Deputación de Lugo a revisar 
determinadas liquidacións do Im-
posto sobre Bens Inmobles (IBI) 
do exercicio de 2019. A segunda 
demandaba ao Goberno central 
medidas ante a falta de médicos, 
pero todos os grupos votaron en 
contra, responsabilizando directa-
mente á Xunta da situación sani-
taria que se vive nas localidades 
galegas.

A Praza de Abastos acollerá  
o Museo Paixón Motor Slot

Sarria aposta pola 
música e a tradición nas 
súas festas de San Xoán

As festas de San Xoán en Sarria 
volverán ter como protagonistas 
as verbenas, cunha clara aposta 
polas orquestras. Este ano, se-
rán sete as formacións musicais 
encargadas de amenizar os fes-
texos, que se desenvolverán en-
tre o 20 e o 24 de xuño.
A concelleira de Festas, Geni 
Valcárcel, presentou o avance 
do programa, e tamén se reve-
lou a talla da Tamborileira, obra 
do arti sta local Rubén Santi ago, 
en homenaxe a unha fi gura his-
tórica do municipio, Xaime Féliz 
López Arias.
As festas Patronais comezarán 
o día 20 de xuño, venres, coa 
música de Panorama City e Mi-
ramar no escenario instalado no 
campo de rugby, mentres que 
o sábado 21 terá lugar o Vibra 
Xoán, con actuacións aínda por 
confi rmar.
O 22 de xuño, domingo, acolle-
rá os concertos de Los Players e 
a orquestra New York, mentres 
que o luns 23 terá lugar a Noite 
de Lume, acompañada da tradi-

cional queimada e pancetada, 
e que contará unha vez máis 
co espectáculo do ‘correfoc’, a 
actuación do grupo de música 
folk Eoas e a orquestra Finiste-
rre. O peche das celebracións 
terá lugar o día 24, con música a 
cargo das formacións Olympus 
e Capitol.
Ademais, a festa non rematará 
aí, xa que as barracas seguirán 
ata o día 25, mércores, incluí-
do, sendo este o Día dos Nenos, 
que terá prezos reducidos para 
que todos os nenos e nenas da 
vila poidan desfrutar das festas.
Con respecto ás persoas con 
sensibilidade auditi va, elas ta-
mén poderán desfrutar das fes-
tas, xa que o Concello de Sarria 
habilitará uns tramos horarios, 
probablemente entre as 18.00 
e as 20.00 horas, para baixar o 
volume das barracas e así ter 
unhas horas cada día sen ruído. 
Ademais, o pregón contará coa 
presenza dun intérprete en lin-
gua de signos.



 4 abril 2025

Jessica Fernández
A situación dos nenos talibé de 
Senegal deulle impulso a Jose 
Mejías para poñer en marcha hai 
dez anos a ONG Hospitaleros Sin 
Fronteras, que ten a súa sede en 
Sarria, desde onde actúan no país 
de Senegal.
Desde a súa formación no ano 
2015, o presidente da ONG va-
lora positivamente o percorrido 
levado a cabo, xa que “comeza-
mos con catro persoas e agora 
contamos con 150 socios que nos 
axudan economicamente a través 
da súa cota anual de 60 euros, o 
que supón uns 5 euros ao mes. 
Quizais, para eles, 5 euros non é 
nada, pero para nós supón poder 
axudar a nenos que viven nunhas 
condicións pésimas nas daaras, 
podendo ofrecerlles alimento, es-
colarización e incluso un lugar me-
llor onde durmir”, explica Mejías. 
Os nenos talibé son aqueles que 
veñen da zona rural e pobre de Se-
negal cara ás cidades da man dun 
marabú, que é como o seu titor 
legal, despois de que os seus pais 
os abandonen debido á falta de 
recursos que sofren e non poder 
facer fronte á súa manutención; 
“para os pais, é liberarse dunha 
carga”, explica Mejías. O mara-
bú, un mestre da escola coránica, 
acolle arredor de 80 nenos nunha 
daara, que é o nome que desig-
na o espazo no que habitan eses 
nenos nunhas moi malas condi-
cións. Dormen no chan, non hai 
hixiene, nin intimidade, e moitas 
veces son castigados polos mara-
bú. O obxectivo desta convivencia 
é que os nenos aprendan o Corán, 
da man do marabú, e a cambio 

estes saen obrigados a mendigar 
ás rúas durante todo o día, tendo 
que conseguir 80 céntimos. De 
non facelo, os nenos son expostos 
a maltrato psicolóxico e físico a 
través de malleiras, e incluso po-
dendo ser encadeados. 
Despois de varias viaxes a Senegal, 
onde tivo contacto con esta reali-
dade, Jose Mejías non o dubidou e 
quixo formar parte do cambio de 
conciencia na sociedade senegale-
sa, polo que promoveu a creación 
de Hospitaleros sin Fronteras. 
“Vin todas as necesidades que 
tiña a poboación e en especial os 
nenos talibé, que son moi vulnera-
bles, e decidimos que queriamos 
cambiarlles un pouco a vida, que 

puidera ser mellor e que puideran 
ter un futuro. Agora mesmo temos 
acollidos 140 nenos aos que lles 
damos comida diaria e asistencia 

médica; e, deses, 48 están esco-
larizados, e nun futuro queremos 
ter máis. A través da recollida de 
fondos, reunimos material médico 
e escolar para logo viaxar, dúas ve-
ces ao ano, a Senegal, onde temos 
tamén catro colaboradores que 
están con eses nenos de maneira 
continua”, explica.

O TRABALLO. Ademais, pon de 
manifesto a dificultade deste 
traballo, xa que “para escolarizar 
a un neno talibé hai que pedir 
permiso ao marabú e aos pais, 
que moitas veces o que queren 
é que o seu fillo aprenda o Corán 
e volvan ás súas casas a dedicar-
se á agricultura, á gandería ou á 

pesca. Porén, é un traballo satis-
factorio, xa que ti ves a evolución 
deses nenos que van cambian-
do: pasan de estar mendigando 

nas rúas, expostos a atropelos, á 
morte... e logo están nunha es-
cola. É emocionante cando che-
gas e te ven e sorrín porque eles 
valoran a axuda que lles deches. 
Estou orgulloso do noso traballo 
porque, falando co director do 
colexio onde temos escolarizados 
eses nenos, díxome que os que 
levamos nós eran os mellores 
estudantes. E iso tamén é por-
que lles insistimos moito en que 
estudar vai promover que teñan 
un futuro mellor”, emociónase 
Mejías mentres o relata.

A ONG, EN SARRIA. “Hospita-
leros Sin Fronteras é unha ONG 
que actúa desde Sarria, aínda 
que os nosos 150 socios son de 
todas partes. E cremos que a xen-
te de Sarria valora a importancia 
que ten o noso traballo, xa que 
os nosos colaboradores de Sa-
rria implícanse nas actividades 
que realizamos e a sociedade, 
en xeral, cando volvemos dunha 
viaxe páranos pola rúa e felicíta-
nos polo labor feito. Síntome moi 
arroupado pola xente de aquí ao 
igual que me sinto arroupado 

pola xente de Senegal”.
Ademais, a xente de Sarria “invo-
lúcrase moito durante os merca-
dos solidarios que organizamos”, 
sostén o presidente da ONG, que 
pon en valor o Mercadillo Solida-
rio Malicounda Teranga, no que 
se recadan fondos para poder es-
colarizar nenos e pagar aos médi-
cos que os atenden. Nesta última 
viaxe, que foi “moi positiva”, par-
ticiparon “persoas marabillosas 
que traballaron moitísimo, xa 
que ademais de coidar os nenos, 
visitaron moitas aldeas. Tamén 
levaron roupa e todo tipo de ma-
teriais necesarios para os nenos 
talibé, así como ferramentas e 
materiais necesarios para seguir 
co seu maior proxecto, a casa 
multifuncional que están cons-
truíndo en Malicounda. “Esta 
consta dunha cociña, dunha aula 
para ensinar oficios aos nenos 
talibé, un pequeno dispensario 
e un dormitorio, no que dormen 
20 dos nenos escolarizados; in-
cluso fixemos unhas duchas e 
aseos para mellorar a calidade da 
hixiene destes rapaces”, sostén 
Mejías.

“A nosa aspiración é poder seguir 
escolarizando nenos talibé”
A ONG sarriá Hospitaleros Sin Fronteras cumpre 10 anos de traballo 
incansable, dos que fala o seu promotor e presidente, Jose Mejías
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O vindeiro sábado 5 de abril, a 
Casa da Cultura de Sarria aco-
llerá a estrea pública da serie 
documental Galicia diversa, da 
plataforma Agalega.gal da TVG. 
O proxecto, no que colabora Di-
versa Infanti l, a Plataforma da 
Diversidade Funcional Infanti l da 
Comarca de Sarria, contou coa 
parti cipación de varias familias 
da localidade.
No acto, ás ás 18.00 horas, in-
tervirán o director da serie, Da-
mián Varela, e o sarriao Manuel 
Darriba, director e guionista do 
proxecto. Ademais, tamén toma-

rán a palabra algúns dos protago-
nistas do programa, que compar-
ten as súas experiencias persoais 
sobre a discapacidade e a diversi-
dade funcional.
Desde Diversa Infanti l, organiza-
dora do evento, fan un chama-
mento á cidadanía para asisti r á 
presentación deste proxecto tan 
especial, que ofrece unha ollada 
sen prexuízos á discapacidade e á 
diversidade funcional, permiti n-
do sensibilizar e concienciar á so-
ciedade sobre a importancia de 
incluír e respectar as diferenzas.

A Casa da Cultura acollerá a 
estrea da serie 'Galicia diversa'

A exposición 'Pulpezas' do arti sta 
urbano ourensán Mon Devane, 
coñecido por ser autor de dous 
dos murais que adornan as rúas 
de Sarria, aínda pode visitarse na 
Anti ga Prisión Preventi va ata o 21 
de abril.
A mostra ten como protagonista 
un dos elementos máis carac-
terísti cos do imaxinario de Mon 
Devane: o polbo.
Segundo o propio autor, Pulpe-

zas é unha refl exión visual sobre 
esta criatura mariña, presentada 
como “peza de arte ou rareza 
saída do imaxinario de Mon De-
vane”.
Un dos elementos máis disti nti -
vos da exposición é un tentáculo 
de polbo cun aspecto cerámico, 
sobre o que se interveñen tags
propios do graffi  ti , unha mestura 
entre a cultura urbana e a artesa-
nía.

Aínda se pode visitar en 
Sarria a exposición 'Pulpezas'

Con respecto ás viaxes, “dos 150 
socios, hai 65 cooperantes que 
viñeron algunha vez a Senegal e 
todos eles din que cando viaxas 
a Senegal tes sentimentos ato-
pados, xa que ves o sufrimento 
deses nenos que non adoitas 
ver en Occidente, pero despois 
sénteste ben por poder axudar a 
mellorar a súa vida, curando as 
súas feridas, dándolle unha edu-
cación...”, en definitiva, é unha 
“experiencia de vida” que Jose 
lle recomenda a todo o mundo 
vivir unha vez na vida. 

O FUTURO DA ONG. “Hospita-
leros Sin Fronteras non podería 
facer o que fai sen a axuda de 
todos os nosos socios, polo que 
para que este proxecto creza, ne-
cesitamos que máis xente crea 
en nós e colabore como socia”, 
destaca Jose Mejías, que apunta 
a que o aumento de socios é a 
necesidade máis importante que 
teñen para poder manter a ONG 
nun futuro. Ademais, o tema 
económico é importante por-
que “queremos facer un dobre 
labor: a axuda aos nenos talibé 
e o apoio ao desenvolvemen-
to do comercio local, polo que, 
ademais de levar materiais des-
de aquí, queremos contar con 
cartos para poder mercar outros 
materiais alí e colaborar co mer-

cado local”. Aínda así, Jose di 
entender que á xente “lle custe 
colaborar economicamente por-
que as ONGs están miradas con 
pinzas debido a que sempre hou-
bo fraude”. Con respecto ás ins-
titucións, a estas tamén lle piden 
colaboración: “Necesitamos un 
vehículo para poder transportar 
material e mover aos voluntarios 
dun lado ao outro”. E recoñecen 
a axuda ofrecida: “O Concello 
de Sarria cédenos o antigo am-
bulatorio, onde organizamos as 
nosas actividades e colaboran 
con nós no desenvolvemento do 
Mercado Solidario Malicounda 
Teranga”. 

Finalmente, Jose Mejías só pide 
un desexo: “Poder seguir escola-
rizando niños talibé e mellorar a 
súa vida. Eles viven no chan das 
daaras e nós proporcionámoslles 
liteiras, ventás, etc, xa que con-
viven uns 50 nenos nun dormi-
torio. Nós temos a sorte de co-
laborar con marabús novos que 
cren nun cambio de conciencia 
para mellorar as daaras e que 
os nenos non durman no chan, 
polo que están abertos a que os 
axudemos. Poder colaborar me-
llorando as condicións das daa-
ras significa axudar a máis nenos 
e conseguir escolarizalos e nese 
camiño estamos”, conclúe.
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A IV edición da Estremonía Can-
tada que ti vo lugar este sábado 
en Sarria foi todo un éxito de 
parti cipación, cun total de 16 
grupos de música tradicional da 
provincia de Lugo que sumaron 
arredor de 200 persoas tocan-
do, ás que se sumaron ás que 
se achegaron a desfrutar como 
público.
O evento, organizado polo Con-
cello de Sarria e a Asociación 
Cultural Peleriños, consisti u 
nuns cantos de taberna que 
percorreron 16 establecemen-
tos da vila, poñendo a música 
como eixo central da acti vidade. 
"Estamos moi contentos co des-
envolvemento desta edición, xa 
que o tempo axudou e xuntouse 
moita xente, o que nos pareceu 
espectacular", explican desde 
Peleriños. 
Así, entre as 18.30 e as 22.30 
horas, houbo dúas rutas, a Bran-
co, que contou con Gaiteiros de 
Goián, Turbotelos, Dakidoasma, 
Os Bolechas do Sil, Mestura de 
Nete, Son do Mao, As Cantareiras 
de Fornelos e Raíñas o lado de; 
e a Ruta Tinto, na que actuaron 
Cantareiros do Naval, Os Mini-
treles, Silbarda, Xampó, Macizas, 

Centrais, Os Tabernos, Canta-
reiros da Unión e Os Parrandas.
Ademais dos cantos de Taberna, 
houbo unha cea na Unión, onde 
cada grupo tocou unha peza para 
o desfrute dos demais. 
En total houbo 280 persoas des-
frutando dunha cea conxunta, 
na que tamén actuou Cé Or-
questra Pantasma, que interpre-
tou unha peza para dar paso a 
unha foliada aberta.

ACTIVIDADES DE PELERIÑOS.
Ademais da Estremonía Canta-
da, Peleriños organiza o vindei-
ro 12 de abril a III edición dos 
seus Cantos Pequenos, unha 
iniciati va pensada para achegar 
a música tradicional á infancia e 
fomentar a súa parti cipación.
Ademais, en maio estarán na 
Feria de Anti güidades de Sarria, 
farán un acto conmemorati vo 
polas Letras Galegas, que este 
ano se dedican ás cantareiras; 
e estarán na Festa de Ano e San 
Isidro de Paradela. 
Xa en xuño parti ciparán no San 
Xoán de Sarria, en xullo terán a 
súa xuntanza e en agosto farán 
un intercambio de grupos de 
música tradicional a Cuenca.

A IX Estremonía Cantada 
foi todo un éxito

A ANPA do Colexio Frei Luis de 
Granada organiza para o 15 de 
xuño unha excursión á Mariña 
Lucense, unha xornada que com-
binará cultura e diversión para 
que as familias do centro coñezan 
esta zona da provincia. A mañá 
comezará cunha visita ao Museo 
do Mar, anti ga escola indiana que 
se converteu en museo grazas a 
un dos seus profesores. Durante a 
visita, as familias adentraranse na 
historia baleeira da zona e descu-
brirán a súa economía pesqueira. 
A xornada tamén incluirá a visita 
a un asti lleiro local, onde poderán 
coñecer de preto o traballo dun 
dos carpinteiros de ribeira máis 
recoñecidos de Galicia.
A conti nuación, realizarase un 
percorrido polo pobo de San Ci-
brao, onde as familias parti cipa-
rán nun xogo de pistas para coñe-

cer mellor este lugar. Despois, terá 
lugar unha xincana na area. Xa á 
tarde desprazaranse ao Laberinto 
de Rinlo, onde as familias gozarán 
de diferentes acti vidades, como 
minigolf e ti ro con arco, dentro do 
recinto.
A ANPA está a xesti onar o des-
prazamento en autobús e, grazas 

aos premios obti dos no Entroido, 
tamén sufragará unha parte do 
custo total da acti vidade.
O obxecti vo é que o prezo da ex-
cursión sexa o máis económico 
posible para todas as familias, 
permiti ndo que todos poidan go-
zar desta experiencia única e en-
riquecedora.

A ANPA do CEIP Frei Luis de 
Granada organiza unha excursión

Sarria prepárase para acoller a II Fes-
ta do Motor 4x4, unha cita que terá 
lugar o vindeiro 14 de xuño de 2025 
e que reunirá a amantes do motor 
en torno a espectaculares probas de 
habilidade, velocidade e obstáculos.
O evento, organizado polo colecti vo 
Os Carro X Catro, contará con cate-
gorías para motos, quads, todote-
rreos e buggys, e desenvolverase 
nun circuíto deseñado para a oca-
sión, onde os vehículos poñerán a 
proba as súas capacidades técnicas e 
a pericia dos pilotos.
A primeira edición desta festa foi 
todo un éxito de parti cipación e asis-

tencia con arredor de 70 vehículos 
que encheron o polígono industrial 
de O Morelle, onde se instalou un 
circuíto con percorridos de velocida-
de e obstáculos. Ademais dos par-
ti cipantes, centos de afeccionados 

desprazáronse ata o recinto desde 
disti ntos puntos das catro provincias 
galegas e tamén desde Asturias, des-
tacando o bo desenvolvemento das 
probas e solicitando que se impulsen 
máis iniciati vas deste ti po.

A II Festa do Motor 4x4 da Comarca 
de Sarria celebrarase o 14 de xuño
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O Partido Popular de Sarria la-
mentou a actitude do alcalde, 
ao que acusan de ser “o único 
que está a desatender a reivin-
dicación da necesidade de solo 
industrial” no municipio.
Desde a formación popular criti-
can a “postura cómplice” do Go-
berno local ante o bloqueo, por 
parte do Goberno do Estado, da 
segunda fase do polígono indus-
trial do Morelle.
Os populares instan ao alcalde a 
sumarse á reclamación de máis 
solo industrial que permita a im-
plantación de novas empresas 
en Sarria, co obxectivo de xerar 
emprego e asentar poboación.
“Mentres outros concellos da 
provincia como Rábade, Ribadeo 
ou Monforte están a velar polo 
crecemento económico e laboral 
mediante a creación de solo in-
dustrial e a bonificación do seu 
prezo, o goberno de Camiña Sa-
rria parece alleo a unha necesi-
dade urxente para o noso conce-
llo”, denunciou a voceira do PP, 
Carmen José López.

López subliña que Sarria é un 
dos municipios con maior nece-
sidade de solo industrial, e acu-
sa ao rexedor, Claudio Garrido, 
de ser cómplice do “bloqueo 
do SEPES ao desenvolvemento 
empresarial e industrial da lo-
calidade”. 
A voceira lembra que en varias 
ocasións o Partido Popular levou 
iniciativas ao Pleno para esixir 
ao Goberno central avances na 
segunda fase do polígono do 
Morelle, sen contar co apoio do 
goberno local, que “sempre puxo 

escusas e mostrou reticencias”.
“É inasumible que o alcalde, 
que debería ser o principal in-
terlocutor das necesidades do 
municipio, prefira gardar silen-
cio mentres empresas de Sarria 
se ven obrigadas a marchar a 
outros municipios que si dispo-
ñen de solo industrial para me-
drar, tendo en conta o potencial 
de crecemento de Sarria, un 
municipio que sempre se ca-
racterizou polo seu espírito em-
prendedor”, concluíu a voceira 
popular.

O PP esíxelle ao Goberno local 
que reclame máis solo industrial

O ruxido dos motores volverá sen-
ti rse en Sarria do 9 ao 11 de maio 
de 2025 coa III Concentración Mo-
tera de Sarria, organizada polo club 
Sarria Bikers.  
O evento dará inicio o venres 9 de 
maio coa apertura de inscricións, 
seguida dunha pancetada e o con-
certo do grupo Malenne, pechan-
do a noite co DJ Cendoi.
O sábado 10 de maio, a xornada 
arrancará cun almorzo e unha ruta 
libre con peti scos. Ao mediodía, a 
música tomará protagonismo coa 
Mekanika Rolling Band na sesión 

vermú. Pola tarde, haberá xogos 
moteiros e a exhibición do porco 
mecánico, ademais dun espec-
táculo de acrobacias a cargo de 
Acuko Stunt Rider no Campo de A 
Ribela.
A xornada culminará cunha emoti -
va Ruta de Fachos en memoria dos 
moteiros falecidos, a cea no pavi-
llón e o concerto do grupo Claxxon, 
seguido novamente de DJ Cendoi.
O evento pechará o domingo 11 
de maio con máis rutas, sorteos e 
agradecementos, concluíndo co 
xantar de despedida no pavillón.

Sarria Bikers organiza a III 
Concentración Motera
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Jessica Fernández
A Louband de Sarria, con 8 anos de 
traxectoria, converteuse nun refe-
rente da música en directo en Galicia 
grazas aos seus concertos cheos de 
enerxía, paixón e o seu amor pola 
música, que fai vibrar ao seu público.
A historia de Louband comeza en 
2017, cando un grupo de músicos, 
procedentes en gran parte da Cha-
ranga Madia Leva, decidiron dar un 
xiro á súa carreira musical. “Ao princi-
pio, gran parte da formación saímos 
da Charanga Madia Leva, que, can-
do rematou o proxecto, montamos 
outro grupo, levándoo cara a algo 
máis eléctrico e con outro repertorio 
de música mesturándoo con estilos 
como o ska, reggae, punk, etc., e con 
carácter vogal”, explican. A idea foi 
crear algo diferente, cunha identi-
dade propia, sen perder de vista as 
súas raíces e a esencia da música en 
directo.
Foi entón cando, grazas aos seus vín-
culos coa Asociación Rúa da Música, 
decidiron dar forma ao proxecto que 
hoxe coñecemos como Louband. 
“Xa coñeciamos a outra xente da 
Asociación Rúa da Música e decidi-
mos formalo no ano 2017, aínda que 
fixemos a nosa estrea a principios de 
2018”, engaden con entusiasmo.
A banda está composta por un equi-
po de músicos que non só compar-
ten a paixón pola música, senón 
tamén unha forte conexión persoal, 
como son Jesús Álvarez (guitarra 
e voz), Hernán Colantuono (baixo 
eléctrico), José Antonio Salvador 
(batería), Gerardo Fernández (sa-
xofón alto), Manuel Doel (saxofón 
tenor), Martín Vázquez (trombón), 
Iñaki López (piano e voz) e Gonzalo 
López (técnico de son, iluminación, 

redes sociais...). “Somos coma unha 
familia. Axudámonos, xa que com-
partimos a música, pero tamén as 
vivencias. Un dos nosos valores é 
que temos moito amor polo que fa-
cemos e apostamos por facer músi-
ca en directo e co noso selo propio”, 
comentan os integrantes da banda, 
subliñando o importante que é para 
eles o compañeirismo e o ambiente 
familiar que se respira en cada en-
saio e actuación.

DE SARRIA PARA O MUNDO.  Des-
de os seus primeiros concertos en 

Sarria, a Louband foi medrando 
pouco a pouco, abríndose camiño 
non só en Galicia, senón tamén no 
resto de España. “Foi algo orgáni-
co, pouco a pouco. Comezamos en 
Sarria e fomos abríndonos camiño 
para que nos fose coñecendo máis 
xente. Onde íamos, adoitabamos 
repetir. Así, fomos tocando por 

toda Galicia, Asturias, León, fomos 
ata Navarra, Madrid... Estamos moi 
contentos”, relatan os membros da 
banda, satisfeitos co percorrido rea-
lizado ata o momento.
“Adoitamos definirnos como unha 
street band de animación de rúa 
cun formato máis eléctrico, cun re-
pertorio moi amplo. Non temos só 
un estilo de música, tocamos dife-
rentes xéneros e temas coñecidos. 
O que nos diferencia é a interacción 
co público e a diversión que trans-
mitimos”, explican. Ademais, o pú-
blico responde con gran entusias-

mo, xa que para os integrantes da 
banda, o público non é só un espec-
tador máis, senón un compoñente 
esencial do espectáculo, que parti-
cipa activamente en cada concerto. 
“En realidade, o público é un inte-
grante máis do show que facemos, 
a base de cantar, moverse, bailar, 
interactuar. Roza o aspecto teatral, 

un espectáculo con base musical. O 
noso obxectivo é que a xente o pase 
a metade de ben que nós”.

OS PROXECTOS. Este ano, a banda 
ten preparadas varias actuacións 
en festivais e eventos importantes. 
Participarán na Feira do Viño de So-
ber, nun festival no Pazo de Feiras 
e Congresos de Lugo sobre grupos 
tributo, e tamén no Festival de Rock 
de Rianxo. “Adoitamos ir ao vermú 
da Fraga, onde se xuntan 5.000 
persoas; ou ao Festival de Rock de 
Rianxo; e logo a festas e festivais por 
Pontevedra, A Coruña, León, Lugo... 
Nos festivais grandes o que facemos 
é animación de rúa previa á entrada 
da xente ao festival, e tamén fixe-
mos actuacións entre os cambios 
de escenario de grupos grandes. 
Aínda que os nosos eventos favori-
tos son as festas de Sarria porque é 
como xogar na casa”, comentan con 
agarimo.
A Louband segue tendo unha cone-
xión especial con Sarria, onde sem-
pre se senten como na casa. “Gús-
tanos tocar na nosa casa en Sarria, 
xa que actuamos en eventos como 
o San Xoán, a Noite Meiga, festi-
vais como o Sarria Blues, A Verbe-
na Fest, o Garitosis, ou en festas de 
parroquias ou eventos de La Unión. 

Contan moito con nós”, aseguran 
os membros da banda, agradecidos 
polo apoio da comunidade local.

O FUTURO DA BANDA.  A pesar do 
seu éxito e a cantidade de actua-
cións que realizan anualmente, os 
integrantes do grupo musical non 
teñen grandes demandas. “Non te-
mos ningunha reclamación. Valora-
mos positivamente a colaboración 
de todas as institucións, xa sexan 
concellos ou deputacións”, asegu-
ran. De feito, destacan que, desde 
a pandemia, realizaron máis de 100 
actuacións ao ano, o que lles permi-
te manterse a flote e continuar co 
seu proxecto. “Págannos unha can-
tidade que nos permite costear as 
viaxes, os instrumentos, o tempo de 
ensaios, etc.”, explican.
Mirando ao futuro, os membros 
de Louband manteñen unha visión 
tranquila, pero cunha gran ilusión 
por seguir crecendo. “Esperamos 
no futuro seguir como ata agora, e 
como única ilusión temos poder sa-
car un single en poucos meses, así 
como facer cancións propias, pero 
sen presións; participando no que 
poidamos, ensaiando e traballan-
do”, conclúen, mostrando unha vez 
máis a súa paixón polo que fan e o 
seu compromiso coa música.

“O noso obxectivo é que a xente 
o pase a metade de ben que nós”
Os oito integrantes do grupo de música Louband de Sarria poñen en valor o 
seu estilo dinámico, así como ao público como parte das súas actuacións
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O PROXECTO DE VOTORANTIM

Desde a Área de Sostibilidade 
din que "grazas a este 
proxecto podemos dar unha 
segunda vida a uns materiais 
que irían parar ao vertedoiro"

Sarria foi o escenario elixido por 
Votorantim Cimentos, a empresa 
propietaria da fábrica de cemento 
de Oural, para presentar o seu novo 
proxecto. 
Veciños do entorno e represen-
tantes das administracións locais e 
comarcais amosaron o seu interese 
pola nova planta que se instalará en 
Oural para producir combustibles 
sólidos recuperados (CSR) a partir 
de residuos que xa non se poden 
reutilizar nin reciclar. O proceso 
consiste na clasificación e trituración 
de materiais procedentes doutras 
industrias, nun 90 % plásticos, ma-
deira e cartón. 
Para levar a cabo esta iniciativa, a 
compañía investirá 12 millóns de 
euros.
“Grazas a este proxecto – comentou 
a directora de Sostibilidade da com-
pañía, Carmen Boulet– podemos 
dar unha segunda vida a uns mate-
riais que irían parar ao vertedoiro 
e que, porén, se poden aproveitar 
como combustible debido ao 
seu poder calorífico, aplicando o 
principio de economía circular. Esta 
premisa é imprescindible para des-
carbonizar a actividade da industria 
e loitar contra os efectos do cambio 
climático”.
Os residuos que se van reciclar para 
transformalos en combustibles 
procederán da industria galega. 
Actualmente, o 14 % dos residuos 
industriais desta comunidade 
autónoma acaban no vertedoiro, 
polo que esta iniciativa supón 
unha solución segura, eficiente e 
medioambiental.
Durante a xornada, Boulet destacou 
que Votorantim Cimentos é unha 
empresa de materiais de constru-
ción e solucións sostibles con orixe 
e sede en Galicia e que unha das 
prioridades sempre foi apostar 
por esta rexión, fomentando o 
emprego de calidade e a riqueza 
nas zonas onde se asentan as súas 
instalacións. De feito, ademais da 

fábrica de cemento de Oural, conta 
con 10 plantas de formigón (Lugo, 
Pontevedra, A Coruña e Ourense); 
unha de morteiro na Coruña e cinco 
puntos de distribución (A Coruña, 
Pontevedra e Ourense) e cinco ex-
plotacións de áridos (A Coruña, Lugo 

e Pontevedra). A cementeira de Ou-
ral iniciou a súa actividade en 1962 
e foi a responsable do crecemento 
e desenvolvemento económico da 
comarca de Sarria. Co seu cemento, 
construíronse as principais obras 
emblemáticas, infraestruturas e edi-
ficios, como o Auditorio, o Museo 
Interactivo da Historia ou o Pazo 
de Feiras e Congresos, así como a 
ponte sobre o río Miño, en Lugo; 
o hospital de Ourense, os centros 
comerciais Nasas Nigrán e Vialia, ou 
as naves industriais da Organización 
de Palangreiros de A Guarda e de 
Frioya (Chapela-Pontevedra), entre 
moitas outras. Ademais, os seus 
formigóns abasteceron a extensión 
do AVE cara ao noroeste peninsular.
Todos os cementos fabricados en 
Oural, así como no resto das fábricas 
de Votorantim Cimentos en España, 
contan co certificado da Marca 

AENOR N Sostible. Esta marca é a 
primeira certificación no noso país 
que avala que un produto é sostible 
desde un enfoque ASG (Ambiental, 
Social e de Gobernanza).
Ademais, a compañía acaba de pre-
sentar a súa nova marca de cemen-

tos e formigóns, Blenture, deseñada 
para reducir as emisións de CO2 e 
promover unha construción máis 
sostible. Os cementos e formigóns 
agrupados baixo este selo ofrecen 
solucións competitivas para un gran 
número de aplicacións, mantendo 
as prestacións habituais de calidade, 
resistencia e rendemento, cun 30 % 
menos de pegada de carbono.

VALORIZACIÓN ENERXÉTICA 

Para fabricar os seus produtos, as 
cementeiras precisan gran cantida-
de de combustible. O tradicional 
adoita ser un derivado do petróleo 
denominado ‘coque’. Co paso do 
tempo e en liña coa súa estratexia 
de sostibilidade, Votorantim Cimen-
tos foi substituíndo unha porcentaxe 
do coque de petróleo por outros 

combustibles alternativos, como os 
que se producirán na plataforma 
que está proxectada en Oural.
A valorización enerxética é unha 
práctica probada nos países máis 
avanzados de Europa en canto a 
protección ambiental con máis de 
50 anos de experiencia. 
Actualmente, máis de 160 fábricas 
de cemento en Europa valorizan 
residuos e a Comisión Europea con-
sidera que o uso de combustibles 
procedentes de residuos nas fábri-
cas de cemento é unha das mellores 
técnicas dispoñibles. Esta experien-
cia europea confirmou que o uso de 
combustibles derivados de residuos 
en substitución do coque de petró-
leo non modifica as emisións das 
fábricas de cemento e, polo tanto, 
non xera riscos engadidos sobre a 
saúde das persoas e o entorno.
Durante a xornada, o director da 
Fundación CEMA (Fundación do 
Cemento e o Medio Ambiente), 
Dimas Vallina, presentou a evidencia 
científica que certifica que o uso de 
combustibles alternativos en plantas 
cementeiras non supón riscos para a 
saúde nin para o desenvolvemento 
económico e social do entorno das 
plantas.
“Os estudos realizados tanto a nivel 
internacional (Axencia ambiental 
de Inglaterra e Gales, Universidade 
de Lisboa, Universidade de Xénova, 
Instituto Canadense de Toxicoloxía, 
entre moitos outros), como nacional 
(CSIC, as universidades de Alacante 
e Universidade Rovira i Virgili de 
Tarragona...), avalan que o uso de 
combustibles derivados de residuos 
non implica ningún risco ambiental 
nin de saúde engadido respecto ao 
uso de combustibles tradicionais”, 
asegurou Vallina.

Votorantim Cimentos presenta o seu proxecto 
para producir combustibles sólidos recuperados

 A cementeira 
 de Oural 

 que naceu
en 1962

promoveu 
 o crecemento 

 económico 
 da comarca 

 de Sarria 
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O Grupo Municipal do Parti do Po-
pular de Sarria destacou o inves-
ti mento de máis de 1 millón de 
euros da Xunta de Galicia para a 
mellora de tres estradas de ti tulari-
dade autonómica (LU-536, LU-636 
e LU-622) que rexistran un "espe-
cial tránsito" no municipio.
Os populares trasladaran a conve-
niencia de actuar sobre estas vías 
nunha reunión entre a voceira, 
Carmen José López, o delegado 
da Xunta en Lugo, Javier Arias; o 
director territorial da Consellería 
de Vivenda e Planifi cación de In-
fraestruturas na provincia de Lugo, 
Marco Antonio Fernández; e o 
xefe do servizo da Axencia Galega 

de Infraestruturas nesta provincia, 
Gerardo Pallares.
Tras a publicación da licitación o 
pasado 21 de marzo, López anali-
zou con Pallares as actuacións pre-
vistas, que comprenden o fresado 
localizado, posterior reposición e 
capa de rodadura na LU-536, para 
o que a Xunta reserva máis de 
433.000 euros; o fresado en toda 
a plataforma e posterior reposición 
na LU-636, cun investi mento supe-
rior aos 435.000 euros; e o esten-
dido dunha capa de rodadura na 
LU-622, cunha achega de 282.000 
euros.
A portavoz valorou positi vamente 
estas obras para o municipio.

Valoran o gasto da Xunta 
en tres estradas de Sarria

Sarria volve converterse nun re-
ferente da maxia con moti vo da 
celebración da segunda edición 
do Encontro Máxico no Rural, un 
evento que ten como obxecti vo 
achegar a cultura e o espectáculo 
a todas as parroquias do munici-
pio.
Despois do éxito rotundo da pa-
sada edición, este ano o evento 
amplíase a seis novas parroquias, 
o que permiti rá que máis veciños 
e veciñas disfruten desta máxica 
experiencia en familia.
Así, os días 12 e 13 de abril, re-
coñecidos ilusionistas como Iago 
Saavedra, Mago Iago, Roberto 
Lolo, Sara Rodríguez e Nacho No-
gueira percorrerán as parroquias 
de Loureiro, Chorente, Betote, 
Manán, Goián e Vilar de Sarria, 
levando a maxia a todos os re-
cunchos do concello.
O II Encontro Máxico no Rural 
preséntase como unha opción de 

entretemento de calidade e re-
forza o compromiso do Concello 
de Sarria coa descentralización 
da cultura. A través deste even-
to, as artes escénicas chegan a 
parroquias máis afastadas, garan-
ti ndo que a maxia sexa accesible 
a todos os recunchos do munici-
pio.
Organizado polo Concello de Sa-

rria e coordinado por Roberto 
Lolo, este encontro promete sor-
prender e emocionar aos asisten-
tes, consolidándose como unha 
cita imprescindible no calendario 
cultural do municipio. A maxia, a 
ilusión e a diversión están asegu-
radas para todos aqueles que se 
acheguen a este evento único e 
especial.

Organizan o II Encontro Máxico no 
Rural polas parroquias de Sarria

O Concello de Sarria abriu o pra-
zo de inscrición para os exposito-
res interesados en parti cipar na 
vixésimo séti ma edición da Feira 
de San Lázaro de Anti güidades e 
Restauración, que se celebrará os 
días 3 e 4 de maio. Os interesa-
dos poderán presentar a súa so-
licitude ata o 8 de abril.
A feira desenvolverase na Rúa 
Porvir, con horarios de apertu-
ra de 11.00 a 14.30 e de 16.00 
a 20.30 horas. A asignación 
de espazos será determinada 

exclusivamente pola organi-
zación do evento, aseguran-
do unha distribución ópti ma 
para a circulación do público.
Segundo as bases do evento, os 
arti gos en exhibición deberán ter 
unha anti güidade mínima de 50 
anos. Aqueles obxectos que non 
cumpran con este requisito de-
berán contar cunha declaración 
que certi fi que o seu valor como 
peza de anti cuario ou vintage.
Xa están a traballar na progra-
mación da feira, a cal incluirá 

acti vidades complementarias 
como exhibicións, obradoiros e 
espectáculos temáti cos. 
Ademais, o evento desenvolve-
rase durante a fi n de semana na 
que tamén se celebrará en Sa-
rria a Expocidades, a feira turís-
ti ca do Eixo Atlánti co, que este 
ano leva por nome En Sarria "a 
vila do Camiño" así como tamén 
terá lugar a Pretorian Race Sa-
rria Extreme e o III Rally de Re-
gularidad Vila de Sarria do Club 
Clásicos.

Xa está aberto o prazo para 
parti cipar na Feria de Anti güidades

Este sábado, 5 de abril, presenta-
rase no Bar Xarope o poemario de 
María Barrado García ‘Amor(Exia)’. 
O acto será a parti r das 20.00 horas 
e contará coa presenza da autora, 
acompañada do poeta Xosé Casar. 
Ademais, o evento contará coa ac-
tuación musical de Proyecto Valley.
O poemario ‘Amor Exia’ é unha 

composición de poemas que xor-
den nun momento da vida persoal 
da autora, que pasou da ansiedade 
á depresión. O tí tulo é “un xogo 
de palabras, unha mestura entre o 
amor por unha mesma; e 'Exia' pola 
anorexia. Ao fi nal, o que saca unha 
de todas esas malas experiencias é 
o amor por unha mesma”.

O poemario 'Amor(Exia) 
presentarase no Xarope
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Como xorde o negocio?
Novoauto é unha empresa fami-
liar que xorde en 1999 despois 
de anos de traballar no sector do 
automóbil. Comezamos con Seat 
e en 2014 fixemos unha amplia-
ción xeral das nosas instalacións, 
incorporando Audi, Volkswagen, 
Cupra e Ford. 
Cales son os obxectivos?
No momento no que comezamos 
na comarca de Sarria había unha 
parálise de marca Seat, polo que 
decidimos dar un servizo que 
non había. Na actualidade, te-
mos unhas amplas e modernas 
instalacións. Dispoñemos de 
equipos dixitais, máquinas de 
última tecnoloxía, como siste-
mas de calibración de radares e 
cámaras, cargas de aire… Pero, 
sobre todo, contamos cun equi-
po de grandes profesionais cua-
lificados e formados para poder 
ofrecer o mellor aos nosos clien-
tes.

Que traballo se fai no taller?
Traballamos 12 persoas reparti-
das en varios departamentos: ad-
ministración, venda e reparación 
de vehículos. En canto ao taller, 
temos zonas diferencias: servizo 
rápido de posvenda, mecánica e 
carrocería. Esta última, aínda que 
está integrada, diferénciase en 
dúas zonas: a de chapa e pintu-
ra. Tamén que temos colabora-
ción con importantes compañías 
de seguros, como Reale, Zurich, 
Allianz, Mapfre... E, se o cliente 
nolo pide, concertamos cita e le-
vamos o seu vehículo á ITV para 
poder ofrecerlle o mellor trato e 
servizo.
Como é o servizo de venda de 
coche?
Con respecto  á venda, ofrece-
mos vehículos novos das nosas 
marcas, facilitando a proba na 
estrada, o asesoramento do mo-
delo que lle vai mellor a cada 
persoa, así como xestionamos 

o financiamento do coche se o 
cliente o demanda. Dispoñemos 
de coches de km0 e vehículos de 
xerencia con garantía de 5 anos 
por parte do fabricante con pre-
zos moi competitivos. En canto 
aos vehículos de ocasión, oferta-
mos coches de menos de 100.000 
quilómetros e menos de 6 anos.
Están agora na expansión do seu 
negocio a través do coche de alu-
gueiro.
O tema do alugueiro de vehículos 
xorde en xuño de 2024 porque 
cremos que hai unha necesidade 
na zona, xa que ninguén ofrece 
ese servizo. Creamos a empresa 
Nopercar S.L.., co apoio e cola-
boración do nosos fillos, e sumá-
monos á franquía danesa OSCAR  
para ofrecer o alugueiro de coches 
en Sarria. Contamos con 25 co-
ches de diferentes modelos, como 
utilitarios, medianos e alta gama. 
Dispoñemos tamén de 3 furgone-
tas de carga comerciais e 2 mono-
volumes de 9 prazas. O obxectivo 
é que o cliente teña a posibilidade 
de solucionar as súas necesidades 
de traballo e de ocio de forma 
sinxela e cuns prezos económicos, 
xa que podes alugar un coche des-
de 30 euros ao día e con 200 km 
de autonomía incluídos. Ademais, 
o alugueiro pode facerse directa-
mente na aplicación de OSCAR ou 
ben vindo ás nosas instalacións na 
que as atenderá unha persoa.
Como valoran este primeiro ano?
Pois chámanos a atención a di-
versidade de clientes que temos, 
xa que os vehículos que nos de-
manda o publico é o moi diverso. 
Pídennos monovolumes para via-

xes longos, vehículos particulares 
porque ao cliente se lle avariou 
o coche ou porque é moi vello e 
queren viaxar cun vehículo máis 
novo... Tamén nos alugan coches 
persoas que veñen de vacacións 
a Sarria e peregrinos que queren 
coñecer a zona, sobre todo para 
visitar a Ribeira Sacra. Tamén 
clientes de empresas e de institu-
cións para utilizar no día a día. A 
verdade é que en menos dun ano 
xa temos clientes satisfeitos que 
repiten e a día de hoxe xa conta-
mos con reservas para o verán. De 
feito, xa o temos bastante cheo. 
En xeral, como é o trato co clien-
te?
O trato co cliente é moi próximo, 
que é o que nos diferencia; xerar 
confianza e estar cada día cos no-
sos clientes, implicándonos en 
todo o proceso de venda, repa-
ración ou alugueiro dun vehícu-
lo. Por iso , temos unha clientela 
moi fiel entre a que destaca a que 
renovou varias veces o coche con 
nós ou as familias que apostan por 
mercar todos os seus vehículos en 
Novoauto. Ademais, non só temos 
clientes da comarca, veñen moitos 
de Monforte, de toda a provincia 
de Lugo e outros que viven fóra.
Patrocinan eventos na comarca de 
Sarria?
Colaboramos en moitos eventos da 
comarca, así como cos equipos de 
deporte local, o  fútbol sala, balon-

cesto… Somos patrocinadores das 
categorías da canteira da SD Sarria-
na, a Pretorian Race, o Club Clási-
cos Sarria, os torneos de fútbol que 
se fan na Ribela…
En canto ao futuro, como ven o 
negocio e, en xeral, o sector do 
automóbil?
Con respecto ao sector, agora 
mesmo está nun momento difícil 
porque estamos experimentando 
un cambio global cara aos mode-
los eléctricos, e ademais cada vez 
hai máis dificultade para incorpo-
rar novas persoas cualificadas. No 
noso caso, volvo sinalar que temos 
sorte de contar cun equipo con-
solidado e forte de moitos anos, 
así como tamén somos afortu-
nados por incorporar xente nova 
que aportan cousas novas a nosa 
empresa. Ademais, estamos moi 
ben posicionados porque ofrece-
mos un servicio de calidade, xa 
que cos vehículos que vendemos 
contan coa garantía das marcas. 
A xente non se dá conta dos ris-
cos que ten comprar un coche de 
segunda man sen garantías e sen 
contar con ninguén que che resol-
va o problema. Nós pretendemos 
estar sempre  ao lado do cliente, 
ofrecendo un servizo de calidade. 
Así, o noso obxectivo de futuro é 
seguir posicionados e de manei-
ra ascendente, contando sempre 
co apoio do noso gran equipo de 
traballo.

“Ofrecemos calidade e unha 
atención continua ao cliente”
Emilio No, Marisa Pérez e Adrián No, xerentes do negocio Novoauto, poñen 
en valor a importancia de ofrecer un servizo de mobilidade para a veciñanza
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DEPUTACIÓN

O Pleno aprobou por unanimidade 
a relación de actuacións e proxec-
tos que os 67 concellos da provincia 
propuxeron para executar con car-
go ao Plan Deputación de Coopera-
ción cos Concellos 2025, que nesta 
anualidade conta con 22 millóns de 
euros de fondos da institución pro-
vincial. Deste xeito, o Goberno pro-
vincial sacou adiante a súa proposta 
a favor deste programa de investi-
mentos, que inxecta 25 millóns de 
fondos públicos no tecido socioe-
conómico da provincia, tendo en 
conta as achegas dos concellos, que 
suman case 3 millóns.
Destacou o presidente da Depu-
tación, José Tomé Roca, que é o 
quinto ano consecutivo que esta 
ferramenta se aproba no primeiro 
trimestre do ano, permitindo así 
aos concellos planificar as súas ac-
cións, traballar con máis previsión, 
aproveitar mellor os recursos e dar 
unha resposta máis áxil aos veciños 
e veciñas. Incidiu á entrada do Ple-
no que é un instrumento de coo-
peración que garante a distribución 
dos recursos públicos entre os 67 
concellos con “criterios obxectivos 
e equitativos”.
A Deputada de Economía, Recada-
ción, Facenda e Especial de Contas, 
Carmela López Moreno, explicou 
que os concellos presentaron as 
súas propostas para investir estes 
fondos da institución provincial 
aos diferentes programas: investi-
mentos; Servizo de Axuda no Fogar 
(SAF); reforzo do emprego; activida-
des culturais; actividades deporti-

vas; actuacións e eventos turísticos; 
feiras e mercados; administración 
electrónica e protección de datos; e 
protección civil.
Nas peticións das entidades locais 
teñen prioridade os investimentos, 
aos que deciden dedicar máis de 
16,5 millóns -case o 70% do total 
dos fondos-, para acometer 324 
obras e subministracións; seguido 
da creación de emprego, á que des-
tinan algo máis de 3,6 millóns cos 
que crearán 282 postos de traba-
llo; e do Servizo de Axuda no Fogar 
(SAF), para o que os concellos de 
menos de 20.000 habitantes reci-
ben 3,3 para atender a unhas 2.000 
persoas.

ORZAMENTO. Na sesión tamén 
se lle deu o visto bo a unha modi-
ficación do Orzamento da Deputa-
ción de Lugo para este ano 2025, 
mediante Transferencia de Crédito 
e Suplemento de Crédito, precisa-
mente para poder materializar o 

Plan Deputación. A Deputada de 
Economía, Recadación e Facenda, 
Carmela López, detallou que coa 
Transferencia de Crédito, se modi-
fican as partidas orzamentarias que 
estaban consignadas inicialmente 
no Presuposto para adaptalas ás 
necesidades manifestadas polos 
concellos. E, por outra banda, co Su-
plemento de Crédito, incorpóranse 
aos Orzamentos algo máis de 10,4 
millóns de euros, o que permite 
que a dotación económica do Plan 
Deputación deste ano acade os 22 
millóns.
Así mesmo, acordouse a incorpo-
ración de máis 19 millóns de re-
manentes ao orzamento deste ano 
2025 para “a amortización da débe-
da con 6 millóns de euros e lograr a 
débeda cero, algo moi importante, 
pero tamén para seguir reforzando 
a cooperación da Deputación cos 
concellos, e o apoio ao tecido so-
cial e económico da nosa provincia, 
para que poidan manter ou impul-

sar novas accións que contribúan 
a mellorar a calidade de vida e o 
benestar dos veciños e veciñas, así 
como á dinamización da actividade 
económica e do emprego”, detallou 
López, ao tempo que concretou a 
que estes fondos “irán destinados 
a distintos eidos que consideramos 
fundamentais para o noso territo-
rio, como son as estradas, a cultura, 
a mocidade, o deporte, o medio ru-
ral, o turismo, a atención á cidada-
nía e as transferencias ós concellos”.
O voceiro popular, Antonio Ameijide, 
denunciou que con este Plan Depu-
tación PSOE e BNG “poñen a dieta 
a máis da metade dos veciños da 
provincia xa que a realidade é que o 
plan baixa os recursos a 32 concellos 
da provincia e conxélaos para case 
todos excepto 4”.

CONDONACIÓN DA DÉBEDA. Ade-
mais, na sesión plenaria tamén saíu 
adiante unha moción do Grupo Pro-
vincial Socialista instando á Xunta 
de Galicia a aceptar a oferta de con-
donación da débeda feita polo Go-
berno de España, cos votos a favor 
de socialistas e nacionalistas e cos 
votos en contra dos populares. Esta 
medida permitiría reducir a débeda 
pública galega en 570 millóns de 
euros, liberando recursos que po-
derían destinarse á mellora dos ser-
vizos públicos, incluída a sanidade.
Tamén se aprobou unha moción do 
BNG en apoio á mobilización nacio-
nal convocada pola Plataforma SOS 
Sanidade Pública do 6 de abril en 
Compostela. 

O Pleno aproba o reparto dos cartos do 
Plan de Cooperación cos concellos

O BOP publicou a convocatoria de 
subvencións de concorrencia com-
petitiva do programa Da Escola á 
Granxa da área de Rural da Vicepre-
sidencia, que financia actividades 
educativas en granxas, producións 
agrarias e proxectos de emprende-
mento no rural.
A convocatoria, que conta cun orza-
mento de 200.000 euros, está aberta 
a asociacións de nais e pais de cen-
tros de educación infantil e primaria, 
que recibirán achegas de ata 1000 
euros -100 máis que o ano pasado- 
para financiar o custo da actividade 
e o desprazamento ata as granxas 
e producións agroalimentarias que 
elixan entre as 45 participantes.

O programa ampliou e diversificou 
un ano máis a súa proposta educa-
tiva coa incorporación de 13 granxas 
novas respecto á última edición, a 
maioría delas proxectos familiares, 
que teñen en común a aposta pola 
diversificación produtiva e pola pro-
dución ecolóxica.
O deputado de Rural Daniel García 
agradeceu “as granxas participan-
tes a súa implicación en deseñar as 
actividades para os nenos e as ne-
nas que as visitan, mostrándolles a 
importancia do sector primario na 
produción de alimentos e na conser-
vación do territorio”.
O prazo para presentar as solicitudes 
está aberto ata o luns 21 de abril. 

Abre o prazo do programa 
Da Escola á Granxa

A Deputación de Lugo vén de publi-
car no Boletín Oficial da Provincia 
(BOP) a listaxe definitiva de entida-
des admitidas na quinta edición do 
programa Coñece a túa provincia.
Un total de 132 colectivos foron 
aceptados para participar nesta ini-
ciativa de viaxes gratuítas e destina-
da a entidades sen ánimo de lucro 
con sede en algún dos 67 concellos 
da provincia.
Desde a súa posta en marcha no 
2021, esta iniciativa permitiu que 
preto de 10.000 persoas viaxa-
sen pola provincia, pertencentes a 
438 colectivos. Ademais, xerou un 
impacto económico superior aos 
600.000 euros. Nesta quinta convo-
catoria, o programa ofrece un total 
de 3.036 prazas, mentres que outras 
201 entidades quedaron en lista de 
agarda. Pola contra, 37 solicitudes 
foron excluídas por non cumprir cos 
requisitos da convocatoria.
O programa Coñece a túa provincia, 
impulsado pola Deputación de Lugo, 
ten como obxectivo fomentar o co-
ñecemento da riqueza patrimonial 
entre os propios veciños e veciñas da 
provincia. Ademais, busca incentivar 
o turismo de proximidade e apoiar 
aos sectores hostaleiro, turístico e 
comercial.
Este programa supón unha impor-
tante oportunidade para que os ve-
ciños da provincia coñezan mellor o 
seu propio territorio e poidan contri-
buír á dinamización do turismo e da 
economía local.

Uns 132 colectivos 
foron aceptados 
para participar no 
programa Coñece a 
túa provincia

FORMACIÓN

O presidente da Deputación de Lugo, José Tomé Roca, xunto á deputada de Réxime Interior, Promoción do Territorio 
e Turismo, Pilar García Porto, entregou no salón de actos do Pazo de San Marcos os diplomas a 133 empregados e 
empregadas públicos da propia institución e de 38 concellos que completaron os cursos do Plan de Formación Con-
tinua 2024. A Deputación organizou 20 accións, con máis 800 diplomas expedidos.  O Plan Agrupado de Formación 
Continua 2024 incluíu accións centradas nos recursos humanos, transparencia e bo goberno, novas tecnoloxías, po-
líticas de igualdade, procedementos xurídicos, atención ao cidadán, saúde laboral ou urbanismo e medio ambiente.
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COMARCA

O Comité Provincial do PSdeG-PSOE 
de Lugo aprobou as bases e o ca-
lendario do 5º Congreso Provincial 
Ordinario, que terá lugar o vindeiro 
10 de maio na cidade de Lugo. Esta 
cita congresual marcará un momen-
to clave para o socialismo lucense, 
consolidando o proxecto do parti do 
na provincia e reforzando a súa es-
trutura para afrontar os retos dos 
próximos anos.
Toca renovar a dirección do parti do 
e para iso José Tomé Roca, presiden-
te da Deputación de Lugo e alcalde 
de Monforte de Lemos, confi rmou 
a súa precandidatura á reelección 
como secretario Xeral do PSdeG na 
provincia. Con ampla traxectoria 
insti tucional e orgánica, reafi rma o 
seu compromiso cun parti do forte, 
unido e centrado en defender os 
intereses da provincia fronte a un 
Parti do Popular que só mira polos 
seus propios intereses, esquecendo 
as necesidades da xente.
José Tomé Roca afronta esta nova 
etapa coa ilusión de seguir fortale-
cendo o proxecto socialista na pro-
vincia, escoitando á militancia e res-
pondendo ás necesidades de todos 
os sectores produti vos e sociais que 
fan de Lugo unha terra con futuro. 
Subliña que a unidade e a fortaleza 
do parti do son claves para garanti r 
un mellor posicionamento na defen-
sa dos servizos públicos, do benestar 
da cidadanía e do desenvolvemento 
económico da provincia. “Nós traba-
llamos por máis sanidade, máis em-
prego, máis industria”, sinalou, en 
clara referencia á falta de compromi-
so do PP cos sectores estratéxicos da 
provincia de Lugo.
O seu proxecto para o PSdeG en 
Lugo pasa por manter e ampliar as 
alcaldías socialistas, recuperar as 
perdidas e renovar o Goberno da 

Deputación. Pero o obxecti vo vai 
máis aló: conseguir un cambio real 
na Xunta de Galicia e garanti r a con-
ti nuidade dun goberno progresista 
en España que poña ás persoas no 
centro da políti ca.
Para iso, Tomé aposta por reforzar 
as agrupacións locais, dotalas dos 
recursos necesarios e darlles máis 
protagonismo, tanto cando gober-
nan como cando están na oposición. 
A súa proposta inclúe un maior peso 
dos asuntos comarcais e provin-
ciais dentro da Executi va do parti -
do, apostando pola parti cipación, 
a coordinación e a acción políti ca 
efecti va.
Tomé Roca defende unha Galicia e 
unha provincia de Lugo que aposte 
pola reindustrialización sosti ble, a 
innovación e a creación de empre-
go de calidade, fronte a un PP que 
só se preocupa por manter os seus 
privilexios. “Mentres eles se dedican 
ás fotos e aos banquetes, nós traba-
llamos para que Lugo teña un futuro 
con máis oportunidades para todos 
e todas”, asegurou.

A ALTERNATIVA. Iván Castro, depu-
tado provincial e portavoz socialista 

en Paradela presentou pouco des-
pois a súa precandidatura.
Castro presentaralle á militancia da 
provincia un programa baseado en 
“devolverlle a ilusión á militancia. 
Apostamos por un proxecto renova-
dor que conte con todas e con todos, 
con humildade, traballo e proximida-
de aos concellos.”
Xunto a el están Mayra García Ber-
mudez, ex-alcaldesa de Trabada, 
Juan José Díaz Valiño, exsecretario 
de organización provincial, José 
María Arias, alcalde de Castrover-
de, Marisol Morandeira, alcaldesa 
de Guiti riz, José Fernández, alcalde 
de Navia, Judith López e Alba Sinde 
portavoces no Concello do Saviñao 
e Castro de Rei respecti vamente, 
David Rodríguez, Secretario de Orga-
nización do PSdeG en Monterroso, 
tamén o acompañou a Secretaria de 
Organización das Xuventudes Socia-
listas de Lugo Elena Cordero.
Iván Castro presenta unha candida-
tura na que confl úen compañeiros 
e compañeiras que ostentan respon-
sabilidades de goberno como alcal-
desas e alcaldes, pero tamén a moi-
tos portavoces en concellos onde o 
PSOE está na oposición.

José Tomé e Iván Castro optan á 
dirección do PSOE na provincia

O conselleiro de Sanidade, Anto-
nio Gómez Caamaño, e a presi-
denta da Asociación Aliad-Ultreia 
de Lugo, María Barba Núñez, asi-
naron un convenio de colabora-
ción polo cal a Xunta de Galicia 
achega 56.610 euros para apoiar 
programas de incorporación so-
cial desti nados a pacientes con 
trastornos adicti vos.
Este acordo permiti rá que a asocia-
ción Aliad-Ultreia conti núe co seu 
traballo de apoio integral, que o pa-

sado ano benefi ciou un total de 222 
persoas, das cales 195 eran homes 
e 27 mulleres.
Os programas de incorporación 
social desenvolveranse a través do 
Programa de Atención Xurídico So-
cial, enfocado na atención integral 
das persoas con trastornos adicti -
vos e problemáti ca legal engadida. 
Este servizo proporciona axuda téc-
nica en trámites xurídicos e é pres-
tado polos profesionais dos diferen-
tes dispositi vos da asociación.

A Xunta de Galicia destinará en 
2025 un total de 447.000 euros 
ao desenvolvemento deste pro-
grama en toda a comunidade. 
Segundo o convenio asinado, 
Aliad-Ultreia comprométese a 
seguir as directrices do Servi-
zo Galego de Saúde a través da 
Subdirección Xeral de Atención 
á Saúde Mental, coordinándose 
con outros centros, servizos e 
programas incluídos no Plan de 
Galicia sobre Drogas.

A Xunta achega 56.610 euros para 
programas de incorporación social

Representantes da Federación Pro-
vincial de ANPAS de Centros Públi-
cos de Lugo (Fapacel) reuníronse 
co xefe de servizo de Comedores 
Escolares do Departamento Terri-
torial da Consellería de Educación, 
Ciencia, Universidade e Formación 
Profesional de Lugo para trasladar-
lle unha serie de queixas recollidas 
das ANPAS en relación ao funcio-
namento deste servizo, instando 
á súa pronta resolución. Entre as 
principais demandas expostas 
destacaron a insufi ciencia do orza-
mento desti nado aos comedores 
escolares, a falta de información 
facilitada ás familias sobre os me-
nús e a necesidade de regularizar 
a situación do persoal voluntario 
colaborador. Tamén se reclamou a 
aprobación e cumprimento de pro-
tocolos de comedor en todos os 
centros, así como a adaptación dos 
menús ás necesidades específi cas 
do alumnado, prestando especial 
atención ás intolerancias e alerxias 
alimentarias. 

Do mesmo xeito, solicitouse que as 
quendas de comedor teñan unha 
duración axeitada.
Ademais, a Fapacel insisti u no va-
lor pedagóxico que debe ter o co-
medor escolar, defendendo que 
se converta nun servizo universal 
e gratuíto ao que poida acceder 
todo o alumnado. Tamén fi xeron 
fi ncapé na importancia de que os 
produtos empregados sexan de 
proximidade, asegurando así unha 
maior calidade e contribuíndo ao 
desenvolvemento da economía 
local. 
O responsable de comedores reco-
lleu as reivindicacións e manifestou 
a súa vontade de traballar na busca 
de solucións, comprometéndose a 
manter á Fapacel informada sobre 
os avances neste proceso.
A Federación comprométese a se-
guir atenta e insisti ndo na necesi-
dade dun servizo de comedor de 
calidade, de xesti ón directa e gra-
tuíto para todo o alumnado do en-
sino público da provincia de Lugo.

A Fapacel reclama 
melloras nos comedores 
escolares da provincia



15abril 2025

A Asociación de 
Mulleres Rurais organiza 
unha viaxe a Portugal

paradela

A Asociación de Mulleres Rurais de 
Paradela organiza unha viaxe a Por-
tugal do 2 ao 4 de maio, cun com-
pleto programa turísti co que inclúe 
visitas a Cascais, Estoril, Lisboa e 
Coimbra, así como á popular Cidade 
dos Pequeninos, un parque temáti co 
infanti l moi coñecido no país veciño.
A saída terá lugar o 2 de maio ás 6.00 
horas desde o Mercado Gandeiro de 
Paradela, e o prezo é de 340 euros 

para socias e persoas empadroadas, 
e de 360 euros para non socios.
O iti nerario inclúe tres días: visita a 
Cascais e Estoril no primeiro día, vi-
sita guiada a Lisboa no segundo día 
e percorrido por Coimbra e Portugal 
dos Pequenitos no terceiro día.
A proposta inclúe transporte en au-
tocar gran turismo, pensión comple-
ta durante toda a estancia, guía en 
Lisboa, entradas e seguro de viaxe.

A Xunta de Goberno da Depu-
tación de Lugo iniciou o proce-
demento para a venda dun lote 
de parcelas de 14.000 metros 
cadrados de superficie, situadas 
no lugar de Adega, na parroquia 
de San Facundo, pertencente ao 
Concello de Paradela. 
Estes terreos, que son propieda-
de da institución provincial, ató-
panse xunto ao túnel construído 
pola Deputación na mesma zona.
O proceso de venda levarase 
a cabo mediante un réxime de 
concorrencia pública, a través 
dunha poxa en lote único. O pre-
zo de saída para a poxa será de 
21.616 euros.
Esta medida forma parte das 
iniciativas da Deputación de 
Lugo para xestionar de maneira 
eficiente as súas propiedades e 

xerar ingresos que poidan ser re-
investidos en outras accións de 
interese para a provincia.
Este lote de parcelas representa 
unha oportunidade para particu-
lares ou empresas interesadas 
na adquisición de terreos nunha 
zona estratéxica, próxima a unha 

infraestrutura clave como é o tú-
nel de Adega.
A poxa será o próximo paso nes-
te proceso administrativo, que 
estará aberto á participación pú-
blica, co obxectivo de asegurar a 
máxima transparencia e equida-
de na adxudicación dos terreos.

A Biblioteca Pública Provincial 
da Xunta en Lugo  e a Biblioteca 
Pública da Coruña Miguel Gon-
zález Garcés acolleron a exposi-
ción itinerante que conmemora 
o 150 aniversario da Banda de 
Música de Paradela. Esta mostra 
repasa a longa e destacada tra-
xectoria da formación musical 
desde a súa creación en 1873.
A exposición consta de 12 pa-

neis cheos de textos e fotogra-
fías que narran a historia da 
Banda de Música de Paradela, 
recollendo información de di-
versas publicacións e fontes his-
tóricas.
Esta mostra foi presentada por 
primeira vez en Paradela duran-
te a feira anual do San Cidre en 
2023 e agora chega a Lugo para 
seguir compartindo a súa rique-

za cultural e histórica.
A Banda de Música de Parade-
la, que leva máis de un século 
e medio de existencia, segue 
sendo unha das institucións 
culturais máis queridas e repre-
sentativas da comarca, e esta 
exposición ofrece aos visitan-
tes a oportunidade de coñecer 
mellor a súa evolución ao longo 
dos anos.

A exposición da Banda de Música 
de Paradela percorre Galicia

A Deputación de Lugo venderá 
un lote de parcelas en Paradela

A igrexa de Paradela acolleu o cabo-
dano de Santi ago Rodríguez López, 
Fillo adopti vo do Concello. Con este 
moti vo colocouse unha placa na 
súa memoria no Panteón de Para-
delenses Ilustres, no que repousan 
os seus restos xunto aos de seu pai, 
o escritor Manuel Rodríguez López, 
Fillo predilecto de Paradela.
Santi ago Rodríguez López (Barcelo-
na, 1971 - Bristol, 2024) foi un xene-
ti sta e catedráti co na Universidade 
de Bristol, recoñecido tanto pola 
súa carreira cientí fi ca como polo 
seu compromiso coa cultura galega.
Fillo do escritor Manuel Oreste Ro-
dríguez López, de Paradela, e de Ire-
ne López Gómez, do Páramo, San-

ti ago naceu en Barcelona e alí viviu 
ata os 14 anos, cando a súa familia 
regresou a Galicia. Posteriormente 
trasladouse ao Reino Unido, onde 
acadou un gran presti xio no ámbi-
to da xenéti ca. A pesar do seu éxito 

internacional, Santi ago Rodríguez 
manti vo sempre unha profunda 
conexión coa súa terra natal, parti -
cipando no Certame Literario Ma-
nuel Oreste Rodríguez López, dedi-
cado a seu pai. 

Celebran o cabodano de Santi ago 
Rodríguez López cunha placa

O Restaurante Río Loyo acolleu 
este fi n de semana a 33ª edición 
do seu tradicional Campionato de 
Tute Río Loyo, unha cita que volveu 
reunir a grandes afeccionados ao 
xogo de cartas.
Un total de 20 parellas parti ciparon 
no torneo, destacando un ambien-
te de gran compañeirismo e diver-

sión entre os asistentes.
Na clasifi cación fi nal, a parella for-
mada por Ferramenteiro e David 
alzáronse co primeiro posto, segui-
dos de Limeres e Gayoso, que que-
daron en segundo lugar. A terceira 
posición foi para Armesto e Penela, 
mentres que Montes e Fernando 
remataron en cuarto posto.

Celebrouse o seu 33º 
Campionato de Tute Río Loyo
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O Concello de Láncara pon en 
marcha unha nova edición do 
Campamento de Semana Santa, 
unha iniciativa destinada a facili-
tar a conciliación familiar e ofre-
cer aos nenos e nenas un espazo 
de lecer saudable con activida-
des lúdicas e educativas.
O campamento desenvolverase 
os días 14, 15, 16 e 21 de abril 

no Polifuncional do Campo da 
Feira, en horario de 10.00 a 
14.00 horas.
Poderán participar nenos e ne-
nas de entre 4 e 13 anos, ha-
bendo un total de 25 prazas dis-
poñibles, con prioridade para 
os menores empadroados no 
municipio.
O custo da actividade é de 15 

euros por participante. 
As inscricións estarán abertas 
ata o 10 de abril e poderán rea-
lizarse tanto de maneira pre-
sencial na Biblioteca Municipal 
como a través da Sede Electró-
nica do Concello.
 A lista de admitidos publicara-
se o 11 de abril na mesma sede 
electrónica.

A Xunta de Goberno da Deputación 
de Lugo aprobou a licitación das 
obras para mellorar medio quilóme-
tro da LU-P-2703, que vai da Pobra 
de San Xiao a Carracedo. Os traba-
llos, cun valor de 72.976,37 euros, 
centraranse no tramo urbano da 
Pobra de San Xiao, entre o cuartel 
da Garda Civil e o Campo da Feira, e 
tamén incluirán a reapertura de cu-
netas, pavimentación e mellora da 
sinalización.
O Concello de Láncara está levando 
a cabo investi mentos en infraestru-
turas, por valor de 918.304,18 euros, 
fi nanciados polo Concello, a Depu-
tación Provincial de Lugo e a Admi-
nistración Estatal. Un dos proxectos 
clave é o Programa de Universaliza-
ción de Infraestrutura Dixital para a 
Cohesión - 5G Redes-Backhaul Fibra 
Ópti ca e o Plan de Despregamento 
da Rede de Telecomunicacións de 
Fibra Ópti ca (FTTH) en disti ntos nú-
cleos do municipio.
Dentro do Plan de Cooperación da 

Deputación de Lugo cos Concellos 
2024, levouse a cabo a mellora de 
vías municipais en Leirado y Vi-
louzán, e está en fase de execución 
o muro de contención en Vilaesteva. 
Pola súa parte, con respecto ao Plan 
de Cooperación da Deputación de 
Lugo cos Concellos 2025 aprobáron-
se dúas obras: o proxecto técnico de 
mellora de vías en Cedrón, accesos 
a Sobrerriba e Rebordelo por máis 
de 50.000 euros e o proxecto para 
estradas de montaña, acceso a Tol-
daos, Armillán e Viládiga por máis de 

130.000 euros. 
Ademais, dedicaranse 119.890,68 
euros na mellora de vías municipais 
na parroquia de Río.
Finalmente, o Plan Montaña de Lán-
cara 2024-2025 ten como obxecti vo 
a mellora de camiños de acceso a 
lugares de montaña a disti ntas pa-
rroquias como Santi ago de Cedrón 
(Esfarrapa, Casablanca, O Furco e A 
Cortella) e Vilouzán (Bustelo). Xun-
to coa Deputación de Lugo, investi -
ranse máis de 100.000 euros neste 
proxecto.

O Goberno local leva investi do 
un millón de euros en melloras

Aberto o prazo de inscrición para 
o Campamento de Semana Santa

O Goberno local presenta 
as accións a levar a cabo 
co Plan Deputación 

triacastela

O Concello de Triacastela dedicará 
os fondos do Plan Deputación cos 
concellos para diferentes actua-
cións no municipio. Unha delas será 
o ensanche e reparación do camiño 
no núcleo de Queixadoiro por valor 
de 23.290 euros. Tamén se repara-
rán vías de ti tularidade municipal 
no núcleo do Teixo, para o que o 
propio Concello achegará 8.804 eu-
ros e a Deputación 43.044 euros.
Por outra banda, desde o Goberno 
local dedicarán 80.000 euros da De-
putación de Lugo para adquirir un 

inmoble anexo á Casa Consistorial 
do Concello desti nado a almacén, 
vesti arios, garaxe e futura amplia-
ción das ofi cinas municipais.
Ademais, no Plan Deputación ta-
mén se contempla unha parti da 
para o Servizo de Atención no Fogar, 
por un valor de case 20.000 euros; 
unha parti da para reforzar o empre-
go, cun orzamento de 32.201 euros; 
e unha achega para o transporte ao 
curso de natación dentro das acti -
vidades deporti vas que organiza o 
Concello de Triacastela.

Triacastela contará cun novo espa-
zo de atención infanti l coa apertura 
da Casa Niño Cabaciña, promovida 
por Lorena García. O proxecto ins-
talarase no CEIP Eduardo Cela Vila, 
onde anteriormente se atopaba a 
Casa Niño Vivarachos.
Lorena explica que escolleu o 
nome Cabaciña porque simboliza 
protección, tenrura e proximidade, 
valores esenciais para crear un am-
biente seguro no que os pequenos 
se sintan como na súa propia casa.
A Casa Niño Cabaciña ofrecerá 
atención a cinco nenos e nenas 

de entre 0 e 3 anos, de luns a ven-
res, permiti ndo ás súas familias 
conciliar a vida laboral mentres os 
pequenos reciben coidados e par-
ti cipan en acti vidades esti mulantes 
para o seu desenvolvemento.
Para máis información sobre o ser-
vizo e as instalacións, as persoas in-
teresadas poden contactar a través 
do teléfono 609 18 54 38.
Desde o Concello de Triacastela 
deséxanlle moita sorte a Lorena 
García neste novo proxecto que 
reforza o apoio á infancia e á conci-
liación familiar no municipio.

Triacastela xa conta cunha 
nova casa niño, 'Cabaciña'
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Jessica Fernández
Como valora, como alcalde de Lán-
cara, a Feira Degustación da Tenrei-
ra Galega?
É unha forma de darnos a coñecer, 
Láncara é predominantemente gan-
deira, somos un concello gandeiro e 
temos moita exportación de carne 
sobre todo. E moitos gandeiros dedí-
canse á tenreira galega. Entón nós o 
que intentamos é darlle valor a este 
produto de gran calidade e axudar 
ao gandeiro e ao sector primario. Co-
mezouse co tema das vacas loucas, 
había crise na carne e foi un pouco 
para promocionar esa carne. 
Que importancia ten este evento 
para a comarca de Sarria?
Promocionamos o produto local, 
axudamos ao gandeiro e mostramos 
Láncara como concello, xa que non 
só ven xente da comarca de Sarria, 
coñécese a nivel nacional e interna-
cional. Énchese todo de xente que 
vén a desfrutar e pasar a tarde. Hai 
un impacto positivo no turismo e na 
economía local porque damos a co-
ñecer o que somos e o que temos, 
levando calidade por diante. Ade-
mais, o campo da festa é un sitio moi 
bonito, moi acolledor, cun entorno 
marabilloso, no que tradicionalmen-
te había feira. Por iso, pensamos que 
é un lugar perfecto, xa que tamén 
está preto de Sarria, de Lugo, do Cor-
go... e isto fai que veña máis xente. 
Lembre a primeira edición de 1999, 
como foi a evolución da feira?
Para min o máis importante desta 
Feira é que se mantivera durante 
tantos anos, por iso ademais conse-

guimos o recoñecemento de Feira 
de Interese Turístico Galego. Em-
pezamos no ano 1999 cando Eladio 
Capón era alcalde e fíxose o 1 de 
maio, supoño, porque coincidía na 
primavera e co Día do Traballador, un 
día festivo, e logo mantívose ao lon-
go dos anos, non nos plantexamos 
cambiar de data. Hai cousas que non 
deben cambiar. 
Que ten de especial a marca Tenrei-
ra Galega? 
Destaca a calidade, ten outra forma 
de carne, ten moita graxa e iso fai 
que sexa máis suave, máis tenra e 
iso gusta moito, fibra diferente… son 
uns animais de leite ademais. Non 
é o mesmo un animal criado con 
cebadeiro que un criado con leite 
materno.
Como esperan que sexa a acollida 
desta festa este ano? 
Depende sobre todo do tempo e 
hai que pensar que tamén hai moi-
tos actos nesas datas, hai festa da 
troita en moitos sitios, entón é difí-
cil xuntar a máis xente, pero aínda 
así esperamos unha gran participa-
ción e de público en xeral, xa que a 
xente do municipio xa ten gardada 
o 1 de maio no calendario e in-
tentan vir. Ademais, notamos que 
o valoran, é o día da nosa festa, o 
día de Láncara. Tamén está a festa 
patronal, pero aquí xuntámonos 
todos e con xente de fóra e é moi 
bonito.
Que actividades se poden atopar 
durante a feira, ademais da degus-
tación?
O programa deste ano será igual ca 

os anteriores. O 30 de abril, mér-
cores, queremos organizar unha 
degustación de Tenreira Galega Su-
prema aberta a todo o público e de 
maneira gratuíta e logo terá lugar 
a XVI Festa dos Avós, cunha poste-
rior foliada popular. Xa pola tarde 
haberá exhibicións das Escolas De-
portivas Municipais no pavillón, así 
como se celebrarán uns Cantos de 
Taberna polos bares que percorre-
rán os bares da Pobra de San Xiao. 
Mentres, o día 1 de maio será a 
Feira exposición de gando vacún, 
que ademais de acoller a poxa de 
xovencas, farase un percorrido polo 
recinto feiral con visita ás instala-
cións do gando. Tamén será este día 
cando terá lugar o pregón e, des-
pois, haberán diferentes actuacións 
musicais durante o día, destacando 
a degustación de Tenreira Galega 
Suprema e outros produtos durante 
a comida popular. Ademais, haberá 
postos con diferentes produtos para 
que artesáns e feirantes poidan 
vender, así como atraccións para os 
máis pequenos e outras actividades 
para amenizar a xornada, como a 
exhibición 'Duende Ecuestre'.
Que importancia lle dan a Acruga 
nesta festa?
Acruga fainos un traballo impor-

tante porque xestiona o trans-
porte e papeleo dos animais, así 
como xestionan os concursos de 
cualificación de gando, os mane-
xadores, os xuíces... Un tema po-
lémico é o tema das vacas que van 
a exposición, porque a xente que-
ría levar as súas vacas, pero nós 
xestionamos con Acruga e busca-
mos calidade, hai que cumprir uns 
estándares e hai xente que non 
acaba de entendelo.
A Festa dos Avós tamén ten moi-
ta importancia para Láncara.
É importante porque hai moita 
xente maior que non se ve durante 
o ano, só cando van ao centro me-
dico e é unha forma de xuntarse. 
Ademais, veñen de todas as parro-
quias de Láncara. Con respecto ao 
día de celebración, facémola o día 
antes da poxa porque antes a xente 
pensaba que a faciamos para apro-
veitar as sobras da carne e non 
facemos iso, apostamos pola cali-
dade e ofrecemos un produto de 
calidade, polo que temos que estar 
a altura. Así, ofrecemos o mellor 
todos os días da festa. 
Que mensaxe lle daría a alguén 
que non asistira nunca? 
Diríalle que veña, que vai marchar 
sorprendido. Só iso, déixoo aí. 

“Animamos a todo o mundo a que 
veña á Feira; vanse sorprender”
O alcalde de Láncara, Darío Piñeiro, pon en valor a Feira Degustación 
da Tenreira de Láncara, que este ano cumpre a súa XXVI edición

“Promocionamos 
o produto local, 

coa marca Tenreira 
Galega, axudamos 
ao sector primario 

e ao gandeiro e 
mostramos Láncara 

como municipio”

 láncara
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O Concello do Incio reuniu a máis de 
200 persoas na primeira edición do 
Cocido Gourmet de Porco Celta.
Este encontro gastronómico nace 
coa intención, segundo explicou 
o alcalde Héctor Corujo, de poñer 
en valor este produto tradicional e 
converterse nun reclamo turísti co e 
culinario tanto para a comarca como 
para o conxunto de Galicia.
Antes da comida, os asistentes pui-
deron gozar dunha degustación de 
viños da Denominación de Orixe 
Ribeira Sacra, ofrecida polas adegas 
Guímaro e Terra Brava. 
O xantar deu comezo co discurso 
inaugural da escritora local Marica 
Campo, escollida para estrear esta 
iniciati va pola súa traxectoria como 
fi gura destacada da cultura dende o 
rural galego. Marica Campo, pregoei-
ra desta primeira edición do evento, 
realizou unha simbólica compara-
ción entre a ‘Odisea’ de Ulises e a 
historia do porco celta, afi rmando 
que este animal “é o noso heroe, o 
noso Ulises, e hoxe celebramos o 
seu retorno, un regreso marcado por 
múlti ples retos superados grazas ás 
persoas valentes que apostan pola 
gandería”.
 En palabras da autora, son “homes 
e mulleres que se atreven a soñar e 
que fan do seu esforzo diario unha 

travesía que mantén viva esta raza 
autóctona”. Campo destacou que 
a recuperación de especies propias 
é un “acto digno e meritorio que 
merece recoñecemento e respaldo 
social”. 
Tamén apuntou que o porco celta 
esti vo a punto de desaparecer debi-
do ao avance da gandería intensiva e 
ao despoboamento rural, o que pro-
piciou a substi tución desta raza por 
outras foráneas. Porén, defendeu 
que este animal representa unha au-
ténti ca xoia culinaria, cun alto valor 
nutricional e un sabor excepcional.
“Conservar a tradición sen renunciar 
á innovación, como se fai nesta cele-
bración do Cocido Gourmet, é clave 
para garanti r o progreso e o futuro 
do rural”, sinalou.
A escritora tamén quixo agradecer o 

traballo de Breogán Pereiro e Pedro 
Rodríguez, das adegas Terra Brava e 
Guímaro, eloxiando “o agarimo que 
poñen na súa labor”.
Por últi mo, rendeu homenaxe ás 
persoas que, ao longo do tempo, 
contribuíron a manter viva a presen-
za do porco celta, facendo mención 
especial ás mulleres que o cociñaron, 
aínda que moitas veces non chega-
ban a saborear os produtos porque 
debían vendelos para subsisti r. 
O alcalde Héctor Corujo destacou 
que esta proposta busca reforzar a 
importancia do porco celta, unha 
raza que conta no municipio coa ex-
plotación máis grande de Galicia, ao 
tempo que se pretende consolidar 
como unha cita anual de referencia, 
con capacidade de atraer cada vez 
máis visitantes.

Éxito rotundo na primeira edición 
do Cocido Gourmet de Porco Celta

O Incio contará este ano cun do-
bre protagonismo durante a XLV 
Feira do Viño de Amandi, que se 
celebrará os días 11, 12 e 13 de 
abril en Sober.
Por unha banda, será o concello 
homenaxeado nesta edición e, 
por outro lado, a cantante Lucía 
Pérez será a encargada de dar o 
pregón o domingo, 13 de abril.

A artista da Terra Brava ofrece-
rá un concerto o sábado e pro-
nunciará o pregón o domingo ao 
mediodía.
O alcalde de Sober, Luis Fernán-
dez Guitián, explica a elección 
da pregoeira por tratarse “dun-
ha das artistas máis queridas e 
recoñecidas da música galega” 
nun momento de madurez ar-

tística e cando vén de presentar 
o seu novo tema ‘Tanto’, no que 
fusiona diferentes influencias 
culturais.
En concreto, esta peza foi com-
posta pola propia Lucía xunto 
co artista emerxente G-Face e 
producida por Juan Guevara. É, 
nas súas propias palabras, “un 
antoxo galego mexicano, un 
abrazo entre culturas”.
Despois de Lucía Pérez, actuará 
Gin Toni’s, poñendo así o peche 
final á festa do sábado.

A cantante Lucía Pérez será a pregoeira 
da XLV Feira do Viño de Amandi

Os organizadores do Festi val Tre-
meterra veñen de confi rmar os 
primeiros grupos que actuarán 
no cuarto Encontro Soundsys-
tem da Terra Brava, terá lugar 
os días 29 e 30 de agosto no 
Encoro de Vilasouto do Incio.
Esta cita, que reúne obradoiros, 
debates abertos, música en vivo 
e o mellor do soundsystem inter-
nacional, é unha das máis reco-
ñecidas da comarca de Sarria e 
tamén de Galicia por acoller mú-
sica de raíces xamaicanas, ofre-
cendo unha experiencia única 
nunha contorna natural excep-
cional.
Así, a primeira confi rmación é 
10000 Lions, un grupo de Goa, A 
India, que ten as súas raíces no 
reggae de Xamaica e transmuta 
coas vibras de India. A súa pro-
posta sonora funde o ritmo tan 
característi co de Xamaica coa vi-
brante enerxía de India, creando 
unha experiencia única e máxica. 
O grupo presenta unha proposta 
innovadora ao mesturar as ba-

ses do reggae con infl uencias da 
música tradicional india, creando 
unha sonoridade que remove 
tanto a terra como a alma.
A segunda confi rmación é Black 
Beanie Dub, unha banda proce-
dente do sur de Francia, chegará 
ao Incio cargada de "killers" que 
desbordan calidade e boas vibra-
cións, sumándose así a un even-
to que combina música, cultura e 
natureza.
A terceira confi rmación do even-
to é Ashanti  Selah, un arti sta de 
renome que traerá a súa imaxe e 
son característi cos da UK sound-
system culture. Fillo dunha lenda 
viva da música, Ashanti  Selah 
leva o UK soundsystem no ADN 
e promete facer do Tremeterra 
unha verdadeira festa ao esti lo 
do famoso No�  ng Hill Carnival. 
Co seu esti lo inconfundible e a 
súa traxectoria na música de raíz 
británica, este talento emergen-
te converterá o escenario do fes-
ti val nunha verdadeira explosión 
de son e enerxía.

O Festi val Tremeterra 
confi rma os seus 
primeiros convidados
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o incio

Jessica Fernández
O Museo da Pedra do Incio, un dos 
espazos máis singulares de Galicia, 
non é só un lugar onde se expón a 
beleza das pedras e das esculturas; 
é tamén un testemuño do traballo 
e da dedicación dun home que, ao 
longo de 27 anos (En 1998 fúndase 
o Museo da Pedra do Incio), logrou 
recuperar e preservar unha parte im-
portante da historia de Galicia, e en 
concreto do Incio, onde as pedras, o 
patrimonio e a cultura se entrelazan. 
Este home é Álvaro Pereiro, escultor 
e promotor deste museo que, malia 
os obstáculos e as dificultades, man-
tivo vivo un lugar valioso para a so-
ciedade.
Álvaro Pereiro confesa que sempre 
tivo unha fonda afección pola ar-
queoloxía, unha paixón que nacería 
nas súas andanzas polas aldeas e os 
montes do Incio. “Esta é unha zona 
de moita historia”, di con emoción, 
“hai 45 castros e foi unha zona moi 
poboada na época dos celtas”. O seu 
interese pola historia e as pedras co-
mezou desde mozo, cando saía “de 
caza” e atopaba pedras incrustadas 
nas paredes. Foi neses momentos 
cando Pereiro comezou a descubrir 
os primeiros sinais dun pasado an-
tigo que agora se conserva a través 
de pezas dun valor incalculable no 
Museo da Pedra. “A raíz diso, come-
cei a atopar muíños e outras pezas 
antigas, como fósiles”, explica, e dixo 
que esa foi a orixe dun proxecto que, 
sen saber ben como, converteríase 
nunha das principais atraccións cul-
turais da zona.

TRABALLO E ILUSIÓN. O Museo da 
Pedra do Incio non comezou como 
un museo formal, senón como un 
espazo onde Pereiro recollía, estuda-
ba e expoñía as pezas que ía atopan-
do. “Tiña só dúas pezas, pero logo 
foron chegando máis”. Esta “zona de 
exposición” foi a primeira forma que 
tomou o que sería, con todo, un ver-
dadeiro museo, que conxuga a his-
toria, a arqueoloxía e a escultura. Ás 
súas pezas súmase o descubrimento 
de muíños celtas de máis de dous 
mil anos antes de Cristo. Entre ou-
tras cousas, “este muíño serviu para 
facer estudos sobre o pan de belota”, 
explica facendo alusión a un muíño 
de pedra con gran cultural desta 
zona, onde a castaña e a belota fo-
ron os primeiros cereais utilizados 
na alimentación, antes da chegada 
do trigo cos romanos.
O museo tamén xurdiu como unha 
maneira de preservar un patrimonio 

que, ao longo dos anos, pareceu ser 
ignorado. Aínda que moitos traballos 
se fixeron no campo, tamén houbo 
moitos traballos científicos e univer-
sitarios desenvoltos arredor do labor 
de Pereiro, xa que a preservación 
destes restos históricos fixo posible 
que o Museo da Pedra fose un re-
ferente en estudos arqueolóxicos e 
culturais.

ESCULTOR. Álvaro Pereiro tamén é 
recoñecido polo seu traballo como 
escultor. “Eu traballei co escultor 
Manuel Fandiño, que á súa vez foi 

alumno de Francisco Asorey, un dos 
escultores máis importantes da His-
toria de Galicia”. O seu estilo desta-
ca pola variedade de materiais que 
emprega, como mármore, granito, 
magnesita negra e magnesita bran-
ca. Cada peza que crea ten unha ca-
racterística propia que a fai única, e o 
tempo de traballo que require pode 
ser moi longo. “Tallar e pulir unha 
peza pode levar entre catro e cinco 
meses”, explica. Actualmente, as 
máquinas facilitan algúns procesos, 

pero, segundo Pereiro, a arte da es-
cultura segue sendo moi apreciada 
polos poucos escultores que aínda 
manteñen viva esta tradición.
Entre as pezas que destacan no seu 
traballo atópanse ‘Mentes cruzadas’, 
realizada en mármore de Lóuzara 
e inspirada no cubismo. Tamén se 
pode admirar a súa recreación da fa-
mosa ‘Roseta de Londres’, unha das 
pezas máis emblemáticas da historia 
exipcia. Esta foi fundamental para 
descifrar a escritura antiga exipcia, e 
tamén ocupa un lugar destacado na 
súa carreira. “A historia da Roseta é 

moi interesante”, sinala, “foi manda-
da construír por Ptolomeo V e, des-
pois da morte de Cleopatra, o idioma 
exipcio foi perdéndose. Foi en 1890 
cando o exipcio antigo se recuperou, 
grazas á tradución realizada polos 
franceses”. 
Ademais, participou na talla de pe-
zas que forman parte da fachada 
do edificio do Concello do Incio e, 
algunhas das pezas que ao final non 
se integraron na fachada, quedaron 
para completar a colección de pezas 

no Museo da Pedra. Tamén cabe re-
saltar o escudo do Museo da Pedra, 
que contén o seu apelido, o oficio, 
o pueblo e o mamut, xa que forma 
parte da Historia do Incio.

A MÁRMORE DO INCIO. Un dos ma-
teriais que máis destaca no museo 
é a mármore de O Incio, que Perei-
ro estudou e utilizou en moitas das 
súas pezas escultóricas. “A mármore 
de O Incio é recoñecida mundial-
mente”, explica con orgullo. Un dos 
feitos máis significativos sobre esta 
mármore foi o descubrimento dun-
ha talladura moi antiga, o Crismón 
de Quiroga, que se exhibe no Museo 
Diocesano de Lugo. “Os romanos 
usaron a mármore do Incio para fa-
cer pezas como as que se atoparon 
en Quiroga, aínda que tamén se 
atoparon capiteis da mesma orixe 
en Santiago de Compostela e Pon-
tevedra”, di. O traballo da mármore, 
que Pereiro aprendeu a dominar 
ao longo dos anos, tamén serve de 
marco para estudos máis profundos. 
“Hoxe en día, a mármore de O Incio 
é un tema de estudo en todas as 
universidades do mundo”, asegura. 
Segundo el, esta mármore non é só 
importante pola súa calidade, senón 
tamén pola súa xenealoxía, algo que 
se descubriu grazas a novas técnicas 

de investigación, como a xenética. 
“A través da xenética, cunha peza 
arqueolóxica, aínda que estea moi 
gastada, podemos rastrexar a súa 
orixe en calquera parte do mundo”, 
comenta Pereiro.

O PASADO E O FUTURO. Malia os 
logros acadados e a admiración que 
o Museo da Pedra do Incio gañou ao 
longo dos anos, Pereiro non agocha 
a súa desilusión polo futuro deste 
espazo cultural. “O museo non ten 
futuro”, lamenta. “Aínda que houbo 
moita xente que o visitou, e mesmo 
tivemos exposicións na Coruña, Pon-
ferrada, Barcelona ou Lugo, o apoio 
nunca foi suficiente”. Aínda que o 
Concello e outras entidades mostra-
ron interese en momentos puntuais, 
Pereiro sente que a falta de impli-
cación real por parte das adminis-
tracións locais fixo que o museo se 
convertese nun proxecto “abando-
nado”. O mesmo ocorre coas rique-
zas arqueolóxicas e xeolóxicas que a 
zona ofrece, como os petróglifos ou 
os meteoritos que el mesmo descu-
briu, que permanecen sen o recoñe-
cemento que merecen. “Hai moitas 
historias que se poden contar sobre 
O Incio, pero non se lle quixo dar o 
valor que ten e acabará morrendo”, 
augura.

“O Incio ten moita Historia, 
pero non se lle quixo dar valor”
O arqueólogo e escultor Álvaro Pereiro, promotor do Museo da Pedra do Incio, 
dá unha clase sobre a Historia do Incio e valora o seu traballo como escultor
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Os mozos e mozas voluntarias do 
European Solidarity Corps deixan 
unha imaxe inmortal da súa es-
tancia en Samos a través dunha 
revista creada no marco do pro-
grama Lugo REsidence.
Este proxecto recolle historias, 
imaxes e refl exións sobre a vida 
no rural, un espazo que se con-
verteu na súa casa durante este 
tempo, e que agora dan a coñe-
cer ao público de maneira única.
A revista, que se presenta como 
un testemuño persoal dos volun-

tarios, aborda diversos temas re-
lacionados coa cultura, a nature-
za e a comunidade local, así como 
os retos e as oportunidades que 
ofrece a vida no rural galego. A 
publicación refl icte non só as difi -
cultades e desafí os, senón tamén 
a beleza de Samos, vista a través 
dos ollos de quen chegou para 
colaborar e tamén para aprender.
Este proxecto non só destaca a 
importancia da solidariedade 
internacional senón tamén o 
impacto positi vo que as accións 

dos voluntarios poden ter nas 
comunidades rurais. Cultura, so-
lidariedade e colaboración son as 
bases desta publicación, que foi 
realizada con moito cariño polos 
seus creadores.
A revista xa está dispoñible en 
liña, permiti ndo a todos des-
cubrir as experiencias e as re-
fl exións destes mozos e mozas 
que, ademais de dar o mellor de 
si mesmos, tamén se levan un 
aprendizaxe inesti mable sobre 
Galicia e as súas xentes.

O Concello do Páramo propuxo 
á Xunta de Galicia unha nova lo-
calización para a residencia de 
maiores, concretamente nunha 
parcela nas proximidades do pavi-
llón polideporti vo, xa que dispón 
dunha superfi cie máis ampla e 
permiti ría que a residencia conta-
se con máis prazas.
Nestes terreos atópase unha 
nave, que se conservaría e que 
actualmente é empregada pola 
administración municipal para 
gardar tanto vehículos como ma-
quinaria e outro material, man-
tendo as súa localización no con-
torno do campo da feira.
Nun principio, o Concello proxec-
tara a infraestrutura nunha par-
cela onde se atopa a denominada 
Casa Amelia, situada xunto a ou-
tras dependencias públicas, como 
o local social coñecido como Casa 
do Médico, a escola, o centro de 
saúde e a casa consistorial.
Inicialmente, proxectábase unha 
edifi cación de tres plantas, na 
que a baixa estaría desti na-

da a centro de día e a segunda 
estaría dividida entre zona de 
dormitorios, servizos e terraza 
exterior. O novo equipamento 
contaría con 41 prazas de resi-
dencia e entre 20 e 25 de aten-
ción diúrna; pero actualmente 
prevese un mínimo de 60 prazas.
Coa construción do centro de 
maiores na parcela escollida, to-
dos os servizos do Páramo queda-
rían centralizados na contorna do 
campo da feira.
Dende o Goberno local do Pára-
mo consideran que a construción 
desta residencia de maiores é moi 
necesaria, xa que "temos unha 
poboación moi envellecida e a 
xente vese na obriga de marchar 
do noso municipio e trasladarse 
a Sarria ou Lugo. Aínda non po-
demos adiantar nada porque se-
guen estudando o lugar onde edi-
fi cala, despois haberá que licitar a 
obra, posteriormente construíla e 
fi nalmente decidir a súa xesti ón. 
A nós gustaríanos que fose públi-
ca, pero xa se irá vendo".

O Goberno local propón 
outro lugar para a 
residencia de maiores

samos

A Asociación de Comerciantes e 
Artesáns de Samos organiza para o 
vindeiro 12 de abril a segunda edi-
ción do certame de cantos de taber-
na, que terá lugar nos bares da vila. 
O evento, que poderá acoller ata 
16 grupos, repítese este ano tras o 
gran éxito da pasada edición e con-
ta co apoio do Concello de Samos e 
da Deputación de Lugo.
O obxecti vo principal deste en-
contro é ofrecer unha alternati va 
de lecer á veciñanza, ademais de 
impulsar o sector da hostalaría e o 
comercio local.
A edición do ano pasado foi todo 
un éxito foi todo un éxito despois 
da gran parti cipación da veciñanza 
e de persoas doutros concellos limí-
trofes que se achegaron para des-
frutar da xornada festi va.

Os grupos parti cipantes dos Cantos 
de Taberna foron Son de Outeiro, 
Nubeiro Son Galego, Os corenta e 
chinco, Gaiteiros de Goián, Son do 
Mao, Lingoreteiros, Cómeme “A 
Bica”, Estoupafoles e Os trece de 
Lugo; e aos locais que colaboraron, 
que foron o Mesón Pontenova, o 

Hotel a Veiga, o Restaurante Alba-
roque, a Abadía, Tras do Convento, 
Canti na de Renche e Casa de Aira-
padrón.
Desde o Concello puxeron en valor 
o evento, "xa que se achegou moi-
ta xente a desfrutar da música e bo 
ambiente".

Celébranse os II Cantos de 
Taberna de Samos o 12 de abril

o páramo

Os mozos do European Solidarity Corps 
presentan unha revista sobre Samos
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DEPORTES

A deporti sta de Samos Elena López 
foi proclamada subcampioa no 
Campionato de España de Cross 
Country (XC) despois de ser a súa 
primeira tempada competi ndo no 
Nacional, con catro carreiras en 
Huelva, Cuenca, Badaxoz e Toledo.
Elena, que tamén acadara previa-
mente o tí tulo de Campioa Gale-
ga de Cross Country, afi rmou que 
este logro é un "soño cumprido" 
e unha mostra de que está a dar 
pasos fi rmes cara adiante na súa 
carreira. "Isto móti vame para se-
guir traballando e mellorando", 
expresou.
Ademais, non quixo deixar pasar 
a oportunidade para agradecer o 
apoio recibido ao longo da tem-
pada: "Grazas aos meus patroci-
nadores pola confi anza e apoio, 
ao meu equipo, á miña familia e a 
toda a xente que me rodea", dixo 
con emoción.
"Hai tres anos cando fi xen a miña 
primeira carreira non imaxinaba 
seguir competi ndo, nin chegar a 
facer un podio no Campionato de 
España así que estou súper con-

tenta", engadiu.
Agora, di, toca "seguir adestrando 
e traballando porque aínda queda 
moito por aprender. Isto serviume 
para saber no que son mellor, no 
que son peor e no que teño que 
traballar para poder gañar un 
Campionato, que espero poder 
gañalo pronto, aínda que nunca se 
sabe, porque hai moitos factores 
que infl úen neste deporte, como 
as lesións, a moto... Gustaríame 

gañar o Campionato, pero non hai 
que confi arse", sostén, cos pés na 
terra.
Con todo, a tempada non remata 
con este éxito, conti núa a Liga de 
Enduro e o Campionato Galego de 
Cross Country, nos que tamén par-
ti cipará para seguir demostrando 
a súa forza fí sica e psicolóxica, xa 
que "tes que ser forte nas dúas 
para poder soportar os obstáculos 
das carreiras".

Elena López xa é subcampioa 
no Campionato Nacional de XC

Todos os equipos da Sociedade Sa-
rriana están tendo unha boa tem-
pada, tal e como defenden desde 
o club, que destacan a mellora en 
cada un dos grupos deporti vos 
que conforman a enti dade.
Así, valoran positi vamente o posto 
clasifi catorio do primeiro equipo, 
o sénior A, que se atopa de tercei-
ro na táboa da súa categoría, a 3ª 
RFEF. Así, progresan ben co seu 
adestrador, José Antonio Rodrí-
guez, que comezou en febreiro co 
seu liderado, tendo como obxecti -
vo xogar o playoff  de ascenso a 2ª 
RFEF.
"O pensamento do equipo debe 
ser querer facer bos parti dos e 
centrarnos no curto prazo, pensar 
máis aló da semana que che toca 
é un erro e desvirtúa a situación 
do equipo. O que está feito permí-
tenos estar onde estamos, pero ir 
semana a semana é o importante. 
Pola súa parte, o equipo Sénior B 
tamén se atopa nunha situación 

positi va, xa que xa está xogando 
o playoff  de ascenso de 3ª a 2ª 
Galicia, coa fi nalidade de poder 
conseguir xogar nesta categoría na 
vindeira tempada.
Con respecto ao Xuvenil, tamén 
está competi ndo por ascender a 
Preferente Futgal despois de que-
dar entre os catro primeiros, un 
éxito que foi traballado durante 
toda a tempada.
Os cadetes da Sarriana, no seu 
caso, conseguiron ascender a 
1ª Interprovincial, polo que es-
tán contentos cos esforzos feitos 
durante este ano, demostrando 
que son un equipo de rapaces 
comprometi dos co deporte e co 
fútbol.
Finalmente, cabe destacar o equi-
po ‘Revelación’, o Prebenxamín A, 
que vai xogar o Campionato Ga-
lego de fútbol 8, polo que desde 
a Sarriana defenden que están 
“contentí simos coa situación ac-
tual da Sociedade”, destacan.

A SD Sarriana está 
a conseguir grandes 
logros nas categorías

O Club Xirandela de Sarria come-
zou a súa tempada de actuacións 
cun excelente rendemento no 
IV Torneo Cidade de Lugo, onde 
parti ciparon varios dos seus 
equipos de nivel escolar. Tamén 
esti veron en Burela cos equipos 
de nivel Interescuelas na 1ª Fase 
Interescuelas cun gran éxito.
Ademais, esti veron no Torneo Ci-
dade do Lérez, onde o equipo de 
iniciación de nivel escolar logrou 
unha destacada 3ª posición.
Nesta competi ción, o club en-
frontouse a diversos equipos de 

ximnasia rítmica de toda Galicia, 
demostrando un gran nivel de 
preparación e traballo en equipo.
A últi ma competi ción na que es-
ti veron foi o XXVII Torneo Con-
cello de Ribadeo, onde logrou 
"magnífi cos resultados" que re-
fl icten o traballo e esforzo das 
súas ximnastas.
Dende o Club Xirandela mostra-
ron a súa sati sfacción pola actua-
ción das ximnastas: "Regresamos 
de Ribadeo felices co traballo das 
nosas ximnastas e orgullosas de 
todas elas", expresaron, agrade-

cendo o esforzo e a dedicación de 
cada un dos equipos.
Así, as xirandelas sosteñen que 
este foi "un magnífi co arranque 
de tempada para o club, que de-
mostra a gran calidade dos seus 
equipos. Orgullosísimas das no-
sas xirandelas", comentaron des-
de a enti dade, amosando a súa 
sati sfacción cos resultados.
O Club Xirandela segue traba-
llando con máis moti vación que 
nunca, xa que, como destacaron, 
"isto non fi xo máis que empe-
zar".

O Club Xirandela de Sarria arranca 
a tempada con grandes resultados
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O pasado 22 de marzo celebrouse 
a III Ruta Enduro Triacastela, unha 
cita que reuniu a 262 parti cipan-
tes que percorreron as paisaxes 
da Serra do Oribio, atravesando 
os concellos de Triacastela, Samos, 
Pedrafi ta do Cebreiro e Folgoso do 
Courel. A pesar das condicións me-
teorolóxicas adversas, o evento foi 
valorado como un rotundo éxito 

por parte dos organizadores, o club 
Team Zennon. “Tendo en conta o 
mal tempo que ti vemos, estamos 
moi sati sfeitos co resultado”, afi r-
mou Manuel, presidente do club, 
quen ademais confi rmou que a 
ruta terá conti nuidade: “Repeti -
remos para o ano, porque cremos 
que paga a pena, e ese día tamén 
se lle dá vida a Triacastela”.

A AC Taekwondo segue suman-
do éxitos despois de parti cipar no 
Open de Bélxica, celebrado en Lom-
mel, como últi ma proba internacio-
nal antes do Campionato de Europa 
que terá lugar a fi nais de abril en 
Tallin, Estonia.
Un dos grandes logros da xornada 
foi a medalla de bronce consegui-
da por Mateo Fernández, xa que 
conseguiu meterse no podio nunha 
categoría cun altí simo nivel de com-
petencia tras realizar dúas rondas 
nas que destacou pola calidade dos 
seus poomsaes. Este éxito reafi rma 
o seu excelente estado de forma e 
permítelle chegar ao Europeo con 
grandes expectati vas.
Pola súa parte, o adestrador Alex 
tamén conseguiu unha medalla de 
prata en equipo, xunto aos seus 
compañeiros Carlos e Marco. Aínda 
que o equipo mostrouse sati sfeitos 
co resultado, Alex comentou que 
"unha medalla que sabe a pouco, 
pero que serve como moti vación e 
como novo punto de parti da para 
preparar o Europeo". A nivel indi-
vidual, Alex foi eliminado na ronda 
previa á medalla, ao perder contra 
o subcampión do torneo, pero o 
seu rendemento segue sendo un 
claro indicati vo do seu gran nivel 
competi ti vo.
Por outra banda, a Escola tamén 
parti cipou no Campionato Galego 
Promesas de Combate, nunha xor-
nada que supuxo un importante 
paso para os deporti stas do equipo 
de combate, que na súa maioría se 
estreaban nesta modalidade. Así, o 
equipo regresou cun excelente ba-

lance de sete medallas, acadando 
catro pratas e tres bronces, nunha 
competi ción que reuniu a novas 
promesas de toda Galicia.
Os bronces foron conseguidos por 
Alba González, Lucas Trebolle e Pa-
blo Ferreira, mentres que as pratas 
foron para Fir Amanchar, Izan Ri-
gueiro, Aarón González e Dani Pan, 
todos eles con actuacións destaca-
das que refl icten o esforzo e a dedi-

cación do grupo.
Ademais, tamén formaron parte 
da expedición Cleo Celeiro, Juanjo 
López e Noel Préstamo, que, aín-
da que non conseguiron subir ao 
podio, realizaron unha gran com-
peti ción, amosando unha notable 
progresión e espírito de superación.
Desde a Escola valoran moi posi-
ti vamente esta primeira toma de 
contacto para o equipo.

Na AC Taekwondo xa se preparan 
para o Campionato de Europa

Éxito de participación 
na III Ruta Enduro de 
Triacastela Sarria volverá converterse este 

xullo no epicentro do ciclismo 
extremo coa celebración dunha 
nova edición do Descenso Urba-
no (DHU) Vila de Sarria.
Responsables do club organi-
zador, DH Galicia, mantiveron 
unha reunión co delegado terri-
torial da Xunta en Lugo, Javier 
Arias, para avanzar nos apoios 
do Goberno galego ao evento, 
que xa se consolidou como unha 
das citas deportivas de referen-
cia en España.
Durante o encontro, Arias sa-
lientou o compromiso da Xunta 
co DHU en anteriores edicións, 
destacando a súa contribución 
á proxección do evento e ao seu 
crecemento continuo.
O delegado territorial puxo en 
valor a ampla cobertura mediáti-

ca que recibe a proba e o seu im-
pacto positivo na economía e no 
turismo da vila e da provincia. 
“Trátase dunha cita consolidada 
que supón un importante impul-
so para a dinamización económi-
ca e turística de Sarria”, afirmou.
Na pasada edición, o DHU Vila de 

Sarria rexistrou un éxito rotun-
do, cunha asistencia de arredor 
de 2.000 persoas. A participa-
ción tamén superou expectati-
vas, con 150 nenos e nenas no 
MINIDHU, 130 adultos na proba 
principal e oito participantes na 
novidade da edición, o Dirt.

Avanzan na nova edición do 
Descenso Urbano Vila de Sarria

O vindeiro 1 de xuño, O Páramo aco-
llerá a Copa de España de Descenso 
en Bicicleta, un evento que reunirá 
aos mellores riders do país para com-
peti r nun trazado espectacular.
A cita, que xa se afi anza como unha 
das máis importantes do calendario, 
contará co patrocinio do Concello do 
Páramo, a Vicepresidencia e a Depu-
tación de Lugo, entre outros.

O contará coas categorías Sub23 
Fem., Sub23, Master 60 Fem., Mas-
ter 60, Master 50 Fem., Master 50, 
Master 40 Fem., Master 40, Master 
30 Fem., Master 30, Junior Fem., Ju-
nior, Infanti l Fem., Infanti l, Élite Fem., 
Élite e Cadete Fem., Cadete.
Ademais das competi cións, o evento 
inclúe un concurso de saltos aberto, 
engadindo máis emoción á xornada.

O DH Molinos Copa de España 
celebrarase en xuño no Páramo
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Jessica Fernández
O Club Seurri de Sarria vén de 
cumprir 10 anos desde que ini-
ciou a súa andaina no mundo do 
tiro con arco, un deporte minori-
tario que soubo atopar o seu es-
pazo grazas ao esforzo constante 
dos seus promotores. Ángela Rin-
cón, unha das fundadoras xunto 
ao seu pai, Alberto Rincón, repa-
sa a evolución do club e os retos 
que afrontan.
“Desde o meu punto de vista, 
que un club deportivo dun depor-
te minoritario e pouco coñecido 
como o tiro con arco aguante 10 
anos mantendo o mesmo número 
de socios ca nos seus inicios, é un 

gran logro”, sinala Ángela Rincón. 
E é que, nun contexto onde os 
deportes maioritarios acaparan a 
atención e os recursos, manterse 
firme durante unha década non é 
unha fazaña menor.
Na actualidade, o Club Seurri con-
ta con 23 socios activos, ademais 
de seis novas persoas participan-
tes no curso de iniciación, o que 
demostra que segue espertando 
interese e atraendo nova xente. 
Tamén conseguiron a colabora-
ción de tres empresas locais, o 
que lles permite soster o proxec-
to cunha certa estabilidade. “Isto 
significa que hai interese polo de-
porte e que, como club, estamos 
facendo as cousas ben”, engade 
Ángela, reflectindo o espírito co 
que afrontaron estes anos.

UN ESPAZO PROPIO. Un dos 
grandes pasos adiante que deu 
o club nestes anos foi a creación 
duns locais propios, situados na 
Rúa Liberdade 217. “Nos inicios 
utilizabamos as instalacións do 
Concello, pero hai uns anos de-
cidimos aventurarnos a ter un 
local propio moi amplo. Non moi-
tos clubs poden permitirse isto e 

creo que é algo envexable”, ex-
plica Ángela, destacando o valor 
engadido que supón contar cun 
espazo adaptado e funcional, 
algo especialmente importante 
para un deporte con necesidades 
moi específicas.
Mais este logro non chegou só: 
“Recoñecemos que isto non se 
podería conseguir se non fose 
grazas aos socios e ás empresas 
colaboradoras. O seu apoio foi 
clave para dar este salto”, subli-
ña.
Con todo, o club segue enfron-
tándose a retos loxísticos, espe-
cialmente á hora de atopar un 
espazo adecuado para os ades-

tramentos ao aire libre. “É difícil 
atopar un sitio exterior, xa que 
se necesitan como mínimo 80 
metros de longo”, sinala. A pesar 
diso, hai boas novas: “Actual-
mente estamos en trámites para 
acondicionar un campo que nos 
cedeu o convento da Nosa Seño-
ra da Mercé”, explica con ilusión.
Máis aló do espazo, outra nece-
sidade fundamental do club é 
aumentar a base social. “Como 
creo que ocorre na maioría dos 
clubs, gustaríanos ter máis so-
cios”, afirma. E non só por cues-
tións económicas ou organizati-
vas, senón tamén por vocación 
divulgadora: “Queremos amosar 
á xente o que é o tiro con arco e 
a pequena gran familia que so-
mos no Club Seurri”.
A pesar do esforzo, aínda hai 
persoas que descoñecen a exis-
tencia do club. “É certo que non 
somos moi coñecidos; moitas 
veces a xente non sabe que en 
Sarria hai un club de tiro con 
arco. Por iso intentamos cam-
biar esa situación dando máis 
visibilidade nas redes sociais e 
colocando carteis na fachada do 
noso local”.

LOGROS DESTACADOS. Aínda que 
o camiño non sempre foi doado, 
o club atopou no entusiasmo da 
xente unha gran motivación. “Sa-
rria acolle o deporte, aínda que 
hai unha parte complicada. Este é 
un deporte pouco coñecido, non 
é algo que se vexa na televisión 
nin se ensina nos colexios”, ex-
plica Ángela. Aínda así, decidiron 
actuar: “Intentamos solucionalo 
indo dar clases a colexios, institu-
tos e campamentos. Toda a xente 
que descobre este deporte vén 
moi entusiasmada e con ganas 
de probar, algo que nos encanta”.
Ademais, o club comeza a des-
tacar no ámbito competitivo. A 

propia Ángela Rincón, que leva 
no club desde a súa fundación, 
comezou a abrirse camiño en tor-
neos oficiais. “A tempada pasada 
entroulle o gusanillo de competir. 
Non conseguiu bos resultados, 
pero nesta tempada repetiu e 
mellorou moitísimo”, conta con 
satisfacción. Na súa categoría re-
curvo sénior muller, Ángela con-
seguiu un 3º posto no Campiona-
to Galego de Sala e un 2º posto 
no Trofeo Federación de Sala. 
Grazas ao seu esforzo, logrou cla-
sificarse para o Campionato de 
España de Sala, celebrado en Va-
lladolid. “Ese nivel non foi o que 
ela agardaba, pero era a súa pri-
meira vez competindo nun nivel 
tan alto, onde participan tirado-
res olímpicos. Aínda así, encan-
toulle a experiencia e non dubida 
en repetir”.
Outros membros do club tamén 
están deixando pegada. “Temos 
a Cristina Pereira, campioa gale-
ga en sala na tempada 23/24, e a 
Jesús Franco, que tamén acadou 
un 3º posto no Campionato Ga-
lego de Sala a tempada pasada. 
Ademais, hai máis arqueiras e ar-
queiros que conseguen moi boas 

puntuacións nas competicións”, 
destaca Ángela, visiblemente or-
gullosa do traballo colectivo.

OS VALORES E PROXECTOS. Pero 
o tiro con arco non é só com-
petición. Segundo Rincón, é un 
deporte cheo de valores funda-
mentais. “Transmite disciplina, 
paciencia, concentración, auto-
control e fortaleza”, enumera. 
“Tamén ensina respecto, solida-
riedade e traballo en equipo. Aín-
da que é un deporte individual, 
sempre se fomenta un ambiente 
de apoio mutuo, compartindo ex-
periencias e consellos”.
A nivel físico, os beneficios ta-
mén son destacables. “Aprénde-
se a conseguir unha boa postura 
corporal, ao tempo que se forta-
lece a parte superior do tronco. 
Temos xente que notou melloras 
na mobilidade dos brazos e da 
espalda”, afirma. E no plano psi-
colóxico, é unha ferramenta po-
derosa: “Apréndese a controlar a 

concentración e a evadirse men-
talmente do que sucede arredor. 
Tamén se gaña confianza en un 
mesmo e trabállase no control da 
mente e do corpo”.
Ademais, o club aposta polo com-
poñente lúdico do deporte. “Gús-
tanos ensinar a pasalo ben co tiro 
con arco. Organizamos pequenas 
tiradas de Samaín, Entroido, Na-
dal... Somos unha pequena gran 

familia que se axuda mentres 
goza do deporte”, engade Ángela 
cun sorriso.
E os proxectos non se quedan 
atrás. “Queremos aumentar o 
número de socios, conseguir 
máis empresas colaboradoras e 
rematar o campo exterior para 
adestrar ao aire libre”, explica. 
Pero tamén están desenvolvendo 
iniciativas máis ambiciosas: “Te-
mos un pequeno proxecto para 
axudar aos nosos deportistas 
noutros ámbitos, como o psico-
lóxico, o fortalecemento físico e 
nutricional, e o coñecemento do 
material técnico”.
Por último, puxeron en marcha 
un proxecto de tecnificación, cun 
grupo de adestramento máis esi-
xente para quen desexe competir. 
“No Club Seurri non obrigamos 
a ninguén a competir. Hai quen 
quere prepararse e esixímoslles 
máis, e outros que veñen sim-
plemente para tirar, relaxarse e 
desconectar. A todos lles damos 

o seu espazo, o seu ritmo e o 
noso acompañamento”, conclúe 
Ángela.
Dez anos despois do seu nace-
mento, o Club Seurri non só con-
solidou o tiro con arco en Sarria, 
senón que construíu unha co-
munidade baseada na paixón, a 
constancia e o compañeirismo. 
E todo indica que o mellor aínda 
está por chegar.

“O tiro con arco é un deporte 
cheo de valores esenciais”
Alberto e Ángela Rincón, pai e filla, fundaron o Club Seurri de Sarria con outros 
arqueiros no ano 2014 e, nestes 10 anos, puxeron en valor o tiro con arco
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O Pazo de Láncara atópase na 
parroquia de San Pedro de Lán-
cara, no municipio homónimo, 
e posúe unha rica tradición his-
tórica que se remonta a séculos 
pasados. 

AS ORIXES. Nas súas orixes, no 
século XVI, a edificación era 
unha fortaleza, e nese momen-
to os seus propietarios eran 
Beatriz de Castro e o seu marido 
Don Pedro Bolaño Ribadeneira, 
para despois pasar a mans de 
Doña Ana Pimentel Ribadeneira 
e Don Alonso Yebra, que em-
prenderon a construción do edi-
ficio que existe hoxe. A diferen-
za doutros pazos da época, este 
non conta cunha capela propia, 
xa que a igrexa de San Pedro 
atópase a escasos metros. 
Desde finais do século XVI, os 
membros da familia Ribadenei-
ra foron os patróns da igrexa, e 
tiveron o privilexio de ser en-
terrados no presbiterio, en se-
pulturas baixo un arcosolio nos 
laterais da capela maior.
O Pazo de Láncara alcanzou a 
súa maior relevancia e prestixio 
a principios do século XVIII, aín-
da que pasou por varias mans 
de familias nobres, ata que foi 
doado á Deputación da Coruña. 
Esta, na súa época, decidiu po-
ñelo á venda en poxa pública, 
sendo finalmente adquirido 
polo industrial alemán William 
Putzer, quen levou a cabo im-
portantes melloras na propie-
dade. Actualmente, o pazo está 
destinado ao turismo rural.

A ESTRUTURA. En canto á es-
trutura, o Pazo de Láncara pre-

séntase como unha edificación 
de estilo palaciano, cun patio 
interior e torreóns na fachada, 
que orixinalmente non tiñan a 
mesma altura. 
Porén, debido ao proceso de 
restauración ao que foi some-
tido, as torres foron igualadas. 

A disposición das torres, xunto 
co corpo central máis baixo e li-
xeiramente afastado, crea unha 
composición que se distingue 
polo seu contraste entre o pe-
chado das torres e o aberto do 
corpo central, concibido como 
unha loxa. 
As torres manteñen o seu ca-

rácter defensivo orixinal, aínda 
que carecen da solidez monolí-
tica que caracteriza as constru-
cións renacentistas. 
Unha tripla arcada sobre piares 
decorados con molduras leva ao 
paseo porticado, que dá acceso ao 
patio e ás habitacións das torres.

MÁIS ELEMENTOS. A porta 
principal, de deseño barroco, 
presenta guarnicións con ore-
lleiras, aínda que a execución 
da obra resulta basta e dista do 
modelo orixinal Porén, o traba-
llo do canteiro no piso superior 
é máis refinado, xa que esta 
zona, ao ser a parte nobre, re-

cibiu un tratamento decorativo 
máis coidado. 
Sobre as arcadas da planta 
baixa ábrense tres balcóns con 
montante e balaustrada de pe-
dra, e en ambos lados do vano 
central atópanse os escudos 
heráldicos da familia, timbrados 

con helmos de aceiro brunido e 
viseira entreaberta, como era 
propio daqueles cabaleiros que 
desempeñaron cargos na corte 
ou no exército.

AS FACHADAS. A fachada prin-
cipal, orientada ao sur, é a máis 
destacada de todo o conxunto. 

A diferenza de outras partes do 
edificio, está construída en ca-
deirado, o que lle confire un ca-
rácter robusto e elegante. 
En canto ao resto das facha-
das, a que dá ao xardín é a 
única de interese destacable, 
froito dunha reforma posterior 
que ampliou a casa mediante a 
construción dunha terraza de 
grandes dimensións no primei-
ro piso. Para acceder desde o 
xardín, construíuse unha esca-
leira monumental de pedra cun 
trazado complicado.
Un dos elementos máis singula-
res do Pazo de Láncara é o seu 
recibidor, que actúa como dis-
tribuidor do conxunto e conecta 
as principais dependencias da 
planta baixa e do piso superior. 
O seu deseño é irregular e co-
rresponde a dúas fases constru-
tivas diferentes. 
No lado norte e occidental, 
aprécianse dous corredores 
alintelados sobre columnas dó-
ricas de fuste liso, mentres que 
nos outros lados, as fachadas 
presentan un carácter máis do-
méstico, con vanos dispostos de 
forma asimétrica.
Desde o recibidor, accédese á 
escaleira de pedra que conduce 
ao piso superior, un dos poucos 
elementos orixinais que se con-
servan no interior do edificio.
En conclusión, o Pazo de Lánca-
ra, testemuño de varias épocas 
e transformacións, é unha xoia 
arquitectónica que reflicte a 
historia e o liñaxe da nobreza 
galega, e hoxe en día segue sen-
do un referente cultural e turís-
tico na rexión.

O Pazo da parroquia de Láncara
O emblemático edificio galego de orixe medieval é un atractivo turístico que conserva a súa impresionante fachada

DESCUBRINDO O PATRIMONIO




